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Utses att justera 
 

Stefan Krstic 
 

Justeringens plats 
och tid Måndagen den 25 april, Stadshuset Paragrafer 71 - 103  
 
Underskrifter ........................................................................................... 
Sekreterare Jessica Hänninen 
 
 ........................................................................................... 
Ordförande Jimmy Jansson 
 
 ........................................................................................... 
Justerande 
 

Stefan Krstic 

Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ och 
sammanträdesdatum Kommunstyrelsen    2022-04-19   

Anslaget sätts upp 2022-04-25 Anslaget tas ner 2022-05-16 

Förvaringsplats för 
protokollet Serviceförvaltningen, nämnd- och registraturenheten 

Underskrift ...........................................................................................  
   
  Utdragsbestyrkande 
   

 

 
Plats och tid Ebelingrummet, stadshuset klockan 15.00-16.00 
 
Beslutande Jimmy Jansson (S), ordförande 
 Nina Tuncer (S) ersätter Sarita Hotti (S) § 71-99 

Robin Tannarp (M) ersätter Sarita Hotti (S) § 100-103 
Mikael Edlund (S) 
Lars-Göran Karlsson (S) 
Marie Svensson (S) 
Jari Puustinen (M) 
Göran Gredfors (M) § 71-99 
Peter Laufer (SD) ersätter Göran Gredfors (M) § 100-103 
Ulf Ståhl (M) 
Arne Jonsson (C) 
Erika Rydja Sandvik (L) ersätter Maria Chergui (V) 
Anders Nordin (C) ersätter Maria Forsberg (V) 
Stefan Krstic (L) 
Kim Fredriksson (SD) 
Mikael Nygren (SD) 
Charlotte Elf (SD) 

 
Ersättare Robin Tannarp (M) § 71-99  

Peter Laufer (SD) § 71-99 
 
Övriga närvarande Lena Lundberg, administrativ direktör 

Jessica Hänninen, nämndsekreterare 
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Madelene Sönnerfors, nämndsekreterare 
Bo Hellmark (KD), insynsplats  
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KSKF/2022:1 
 
§ 71 
Val till kommunala uppdrag 
 
Beslut 

1. Nedanstående avsägelser godkänns 
• Marielle Lahtis (MP) avsägelse från sin insynsplats i kommunstyrelsens 

arbetsutskott. 
 

2. Nedanstående personer väljs till respektive uppdrag för angiven tid 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, från och med den 19 april 2022 till och med 
den 31 december 2022. 
Insynsplats  Linus Lakso (MP) 

   efter Marielle Lahti (MP)  
 
Valet gäller under förutsättning att Marielle Lahti (MP) Linus Lakso (MP), vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 5 maj 2022, erhåller insynsplats i 
kommunstyrelsen. 
_____ 
Beslutet skickas till: 
De valda, för kännedom 
De entledigade, för kännedom 
Berörda organ, för åtgärd 
Löneservice, för åtgärd 
Förtroendemannaregistret, för åtgärd 
Lex support, för åtgärd 
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KSKF/2022:76 
 
§ 72 
Revidering av kultur- och fritidsnämndens och 
Torshälla stads nämnds reglementen 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Reviderat reglemente för kultur- och fritidsnämnden och reviderat reglemente 
för Torshälla Stads nämnd antas och gäller från och med den 5 maj 2022. 

Ärendebeskrivning 
Kultur- och fritidsnämnden har idag ett samlat ansvar för i stort sett alla bidrag som 
fördelas till föreningslivet i Eskilstuna kommun. Det finns dock ett undantag och det 
är arrangemangsbidrag för föreningar som är verksamma i Torshälla. Detta bidrag 
fördelas idag av Torshälla stads nämnd och är på totalt 130 000 kronor (2021). 65 000 
kronor av beloppet används som arrangemangsbidrag och resterande 65 000 kronor 
används för kostnader kring programaktiviteter i Torshälla. Denna summa begränsar 
föreningar att arrangera lokala evenemang för invånarna i Torshälla. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har ett generellt arrangemangsbidrag på totalt 
2 467 430 kronor (2021). Detta bidrag fördelas till föreningar som arrangerar 
evenemang i Eskilstuna kommun exklusive Torshälla. Hanteringen av alla ansökningar 
för arrangemangsbidrag sker i dagsläget av samma person inom kultur- och 
fritidsförvaltningen. Handläggaren bereder ärenden till både Torshälla stads nämnd 
och kultur- och fritidsnämnden. Kultur – och fritidsnämnden och Torshälla Stads 
nämnd föreslår därför att alla föreningar ansöker om arrangemangsbidrag från samma 
budget. Därigenom begränsas inte verksamheten i Torshälla. Tillgång till en större 
budget kan på så sätt bidra med fler arrangemang till invånarna i Torshälla. Ovan 
föranleder behov av ändringar i respektive nämnds reglemente. 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2019 att ombilda kommunens musikskola till 
kulturskola (KFN/2019:70). Mot denna bakgrund behöver ordalydelsen uppdateras. 
 
Från och med den 1 januari 2019 gäller en ny spellag. Den nya spellagen är tillämplig 
på bland annat lotteri som tidigare reglerades i lotterilagen (numera upphävd). Till 
följd av den nya lagstiftningen behöver kultur- och fritidsnämndens reglemente ändras 
i denna del.  
 
Kultur- och fritidsnämndens beslut § 9 Revidering av kultur- och fritidsnämndens reglemente 
avseende bland annat flytt av arrangemansbidrag (KFN/2022:37), den 10 februari 2022 skulle 
innebära att både Torshälla Stads nämnd och kommunstyrelsens ansvar för bidrag 
exkluderas från kultur- och fritidsnämndens reglemente. 
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Kommunledningskontoret gör bedömningen att kultur- och fritidsnämndens 
reglemente inte bör revideras på sådant sätt att det påverkar kommunstyrelsens ansvar 
för uppgifter avseende bidrag till föreningslivet som i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut fullgörs av kommunstyrelsen. Mot denna bakgrund 
föreslår kommunledningskontoret att § 2, punkt 7 i kultur- och fritidsnämndens 
reglemente utformas enligt följande: kommunens bidrag till föreningslivet, utom de uppgifter 
som enligt kommunfullmäktiges beslut fullgörs av kommunstyrelsen 
 
Kommunledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen, i likhet med kultur- och 
fritidsnämnden och Torshälla Stads nämnd, föreslår kommunfullmäktige att anta 
reviderat reglemente för Torshälla Stads nämnd och reviderat reglemente för kultur- 
och fritidsnämnden. 

Föreslagna ändringar i kultur- och fritidsnämndens reglemente: 
- § 2, punkt 2 ändras till kommunens kulturskola. 
- § 2, punkt 7 ändras till: kommunens bidrag till föreningslivet, utom de 

uppgifter som enligt kommunfullmäktiges beslut fullgörs av kommunstyrelsen. 
- § 3, punkt 1 ändras till: Tillstånd och registrering enligt spellagen. 
- § 3, punkt 4 ändras till: Avgifter för kulturskola. 

Föreslagna ändringar i Torshälla Stads nämnds reglemente: 
- § 2, punkt 5 tas bort. 

Finansiering 
Att flytta budget och ansvar medför inte några extra kostnader. Av Torshälla stads 
nämnds nuvarande budget på 130 000 kronor kommer 65 000 kronor överföras till 
Kultur- och fritidsnämndens budget för arrangemangsbidrag. Resterande 65 000 
kronor av nuvarande budget går till budgetposten för programverksamhet i Torshälla 
stad, för att stärka kommunens lokala evenemang för invånarna i Torshälla. Under 
2022 kommer kostnaden upp till 65 000 kronor för arrangemangsbidrag justeras 
mellan Torshälla stads nämnd till kultur- och fritidsnämnden med bokföringsordrar 
för att sedan justeras i samband med i årsplan 2023. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:94 
 
§ 73 
Revidering av bestämmelser om ersättning till 
förtroendevalda i Eskilstuna kommun 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Arvodeskommitténs förslag till reviderade bestämmelser om ersättning till 
förtroendevalda i Eskilstuna kommun antas. 

2. Bestämmelserna träder i kraft den 1 januari 2023, med undantag för det 
reviderade månadsarvodet för kommunfullmäktiges presidium som ska 
tillämpas från och med den 15 oktober 2022. 

3. Kommunfullmäktiges beslut från den 12 december 2019, § 276, Revidering av 
bestämmelser om ersättning till förtroendevalda i Eskilstuna kommun, 
upphävs från och med den 1 januari 2023. 

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att tillsammans med Strängnäs kommun ta 
fram förslag till ny nivå på månadsarvoden för den gemensamma 
överförmyndarnämnden. 

5. Kommunstyrelsen får i uppdrag att erbjuda kommunens förtroendevalda 
utbildning om bestämmelserna i inledningen av den nya mandatperioden. 

6. Arvodeskommittén får i uppdrag att följa upp bestämmelserna under åren 
2023 och 2024. 

Ärendebeskrivning 
Arvodeskommittén har inför den nya mandatperioden tagit fram ett förslag på 
reviderade bestämmelser om arvoden och andra ersättningar till förtroendevalda. 
Arvodeskommitténs förslag ska beredas av kommunstyrelsen innan beslut tas av 
kommunfullmäktige. 
 
Förslaget omfattar ett antal redaktionella ändringar, som främst syftar till att förtydliga 
och förenkla tillämpningen av bestämmelserna, men det finns också en del 
förändringar i sak. Bland annat föreslås höjda månadsarvoden för 
kommunfullmäktige, valnämnden och arvodeskommittén, samt borttagande av 
månadsarvoden för vissa ledamöter/ersättare inom kommunstyrelsen. 
 
Bestämmelserna om rätt till ersättning för förlorad arbetsinkomst har förtydligats och 
kompletterats, bland annat avseende när nytt intyg ska lämnas in, samt vad som gäller 
för den som har oregelbunden arbetstid. Det nya förslaget innebär också att samtliga 
förtroendevalda som redovisar förlorad arbetsinkomst framöver också ska få 
schablonersättningen på 4,5 % som kompensation för förlorad pensionsförmån. 
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Arvodeskommittén föreslår vidare att rätten till ersättning för parkeringskostnader ska 
upphöra från och med 2023. Hanteringen är administrativt krånglig och det har på 
senare tid i många fall varit svårt att få fram korrekta kvitton som styrker kostnaderna. 
 
Några förändringar föreslås när det gäller rätten till att få sammanträdesarvode, bland 
annat att den som är månadsarvoderad fritidspolitiker endast ska ha rätt till 
sammanträdesarvode för nämndsammanträden och sammanträden med nämndens 
arbetsutskott/nämndberedning. All annan verksamhet ska omfattas av 
månadsarvodet. 
 
Jourarvodet inom socialnämnden föreslås ändras till ett timbaserat arvode. 
 
Totalt sett bedöms arvodeskommitténs förslag innebära ökade kostnader med ca 
300 000 kronor per år. Av dessa fördelas 100 000 kronor på valnämnden och 200 000 
kronor på kommunstyrelsen/kommunfullmäktige (inklusive arvodeskommittén). 
Övriga nämnder påverkas endast marginellt. Samtliga kostnadsökningar bör kunna 
finansieras inom respektive nämnds budgetram. 
 
Kommunledningskontoret har inget att erinra mot arvodeskommitténs förslag, men 
föreslår att det ska kompletteras med ett uppdrag att se över månadsarvodena till den 
gemensamma överförmyndarnämnden. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:95 
 
§ 74 
Revidering av bestämmelser om ersättning för 
uppdrag i kommunala bolag 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Arvodeskommitténs förslag till reviderade bestämmelser om ersättning för 
uppdrag i kommunala bolag antas. 

2. Bestämmelserna träder i kraft den 1 januari 2023. 
3. Kommunfullmäktiges beslut från den 26 mars 2020, § 40, bestämmelser om 

ersättning för uppdrag i kommunala bolag, upphävs från och med den 1 
januari 2023. 

4. Kommunstyrelsen och Eskilstuna Kommunföretag AB får i uppdrag att se till 
att ledamöterna i de kommunala bolagen erbjuds utbildning om 
bestämmelserna under våren 2023. 

5. Arvodeskommittén får i uppdrag att följa upp bestämmelserna under åren 
2023 och 2024. 

Ärendebeskrivning 
Arvodeskommittén har inför den nya mandatperioden tagit fram ett förslag på 
reviderade bestämmelser om arvoden och andra ersättningar till ledamöter i de 
kommunala bolagen. Arvodeskommitténs förslag ska beredas av kommunstyrelsen 
innan beslut tas av kommunfullmäktige. 
 
Förslaget omfattar ett antal redaktionella ändringar, som främst syftar till att förtydliga 
och förenkla tillämpningen av bestämmelserna, men det finns också en del 
förändringar i sak. Inga ändringar föreslås avseende nivåer på månadsarvoden i 
bolagen. 
 
Bestämmelserna om rätt till ersättning för förlorad arbetsinkomst har förtydligats och 
kompletterats, bland annat avseende när nytt intyg ska lämnas in, samt vad som gäller 
för den som har oregelbunden arbetstid. Det nya förslaget innebär också att samtliga 
ledamöter som redovisar förlorad arbetsinkomst framöver också ska få 
schablonersättningen på 4,5 % som kompensation för förlorad pensionsförmån. 
 
Arvodeskommittén föreslår vidare att rätten till ersättning för parkeringskostnader ska 
upphöra från och med 2023. Hanteringen är administrativt krånglig och det har på 
senare tid i många fall varit svårt att få fram korrekta kvitton som styrker kostnaderna. 
 
Av förslaget framgår vidare att som är heltidsengagerad ledamot i de kommunala 
bolagen (månadsarvode på 70 % eller mer) framöver ska betraktas som 
heltidsengagerad även i förhållande till uppdrag inom Eskilstuna kommun. Det 
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innebär att heltidsengagerad ledamot inom bolagen inte har rätt till ytterligare 
månadsarvode eller andra arvoden och ersättningar för uppdrag inom Eskilstuna 
kommun, till exempel som ledamot i kommunfullmäktige eller en nämnd.  
Motsvarande förhållande gäller sedan tidigare för den som är heltidsengagerad 
förtroendevald i kommunen och har uppdrag i en bolagsstyrelse. 
 
Kommunledningskontoret har inget att erinra mot arvodeskommitténs förslag, som 
inte kommer att innebära några ökade kostnader för de kommunala bolagen. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:87 
 
§ 75 
Förändrad debiteringsform och avgiftsnivå för 
cyklar inom Hjälpmedelscentralens verksamhet 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Region Sörmland och nämnden för samverkan kring socialtjänst och vårds 
förslag om förändrad debiteringsform och avgiftsnivå för cyklar inom 
Hjälpmedelscentralens verksamhet antas. 

 
- Cyklar som hjälpmedel till vuxna ska tillhöra debiteringsformen 

försäljningshjälpmedel. 
 

- Engångsavgifter för övertagande av hjälpmedel i form av cykel antas enligt 
följande 
a) Ny cykel – 5 000 kronor 
b) Begagnad cykel – 2 500 kronor 
c) Redan förskriven cykel – 2 500 kronor 

Ärendebeskrivning 
Nämnden för samverkan kring socialtjänst och vård i Region Sörmland 
rekommenderar länets kommuner att fatta beslut om förändrad debiteringsform och 
avgift för cyklar inom Hjälpmedelscentralens verksamhet. Eftersom både regionen 
och länets kommuner ansvarar för förskrivning och tillhandahållande av hjälpmedel 
ska beslut fattas i både regionfullmäktige och kommunfullmäktige. Förslaget har 
beretts av Länsstyrgruppen som ställer sig bakom förslaget. Brukarrådet har 
informerats och erbjudits möjlighet att inkomma med frågeställningar och synpunkter. 
Inga synpunkter på förslaget har inkommit. Vård- och omsorgsnämnden i Eskilstuna 
kommun ställer sig också bakom förslaget. 
 
Hjälpmedelscentralen ska tillgodose behov av hjälpmedel för personer i länet med 
funktionsvariationer. Det stora flertalet hjälpmedel är så kallade samhällsbetalda 
hjälpmedel som kan tillhandahållas på olika sätt; som hyreshjälpmedel eller som 
försäljningshjälpmedel. 
 
Cyklar som tidigare har förskrivits till vuxna, exklusive patienter med synnedsättning, 
tillhör debiteringsformen hyreshjälpmedel. Ett hyreshjälpmedel innebär att patienten 
hyr ett hjälpmedel och Hjälpmedelscentralen ansvarar för reparationer, leveranser och 
förvaring. I samband med uthyrningen informeras patienten om regler, ansvar och 
förutsättningar för lånet. 
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Cyklar föreslås nu i stället övergå till att tillhöra debiteringsformen 
försäljningshjälpmedel, där patienten äger och övertar hela ansvaret för sin cykel. Det 
innebär att när kriterierna för att förskrivas en cykel är uppfyllda, så erbjuds patienten 
att betala en subventionerad summa på 5 000 kronor för en ny cykel eller 2 500 kronor 
för en begagnad/redan förskriven cykel. Efter det att beloppet betalats så övergår 
ägandet till patienten. 
 
För patienter med synnedsättning betraktas cyklar redan nu som ett 
försäljningshjälpmedel. Det framtagna förslaget innebär därmed att hanteringen av 
förskrivna cyklar, inklusive summan som patientens ska betala, blir densamma, oavsett 
patientens funktionsvariation. 
 
Förslaget att ändra debiteringsform föreslås gälla för vuxna. Barn med förskriven cykel 
får under året de fyller 19 år ett erbjudande om att köpa sin cykel för 2 500 kronor, 
alternativt återlämna cykeln till Hjälpmedelscentralen senast den 1 januari det år hen 
fyller 20 år. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:66 
 
§ 76 
Samarbetsavtal mellan NyföretagarCentrum 
Eskilstuna och Eskilstuna kommun 
 
Beslut 

1. Treårigt samarbetsavtal med NyföretagarCentrum Eskilstuna om 
1,2 miljoner kronor årligen godkänns. 

2. Återrapportering till kommunstyrelsen om NyföretagarCentrum Eskilstunas 
verksamhet utifrån avtalet ska ske årligen. 

Ärendebeskrivning 
Stiftelsen NyföretagarCentrum är en nationell stiftelse som verkar för att starta upp 
lokala Nyföretagarcentrum i landet för att stimulera nyföretagande genom kostnadsfri, 
konfidentiell och objektiv rådgivning. Finansieringen av rådgivningen kommer från 
näringslivet, myndigheter och organisationer. 
 
Antalet nystartade företag i Eskilstuna har ökat senaste åren, historiskt brukar det 
startas cirka 500 företag i Eskilstuna årligen men de senaste två åren har siffran varit 
fler än 600 företag. Nyföretagarcentrum i Eskilstuna erbjuder kurser och seminarier, 
rådgivning och mentorsprogram. 
 
Rådgivningen har under de senaste åren ökat kraftigt, under 2021 genomförde 
NyföretagarCentrum Eskilstuna rådgivning med 480 personer och levererade 980 
rådgivningstimmar. 
 
NyföretagarCentrum har ett nära samarbete med kompetensgallerian och genomför 
kurser i kompetensgallerian, på SFI och på mötesplatsen i Fröslunda för att 
uppmärksamma eget företag som en väg till egen försörjning. Genom samarbetet har 
deras kundbas förändrats och senaste året är ca 50 % av kunderna utlandsfödda. 
Förändringen av kundbasen gör att varje kund behöver fler rådgivningstimmar än 
tidigare och kräver även fler kurser som genomförs på lätt svenska. Tidigare behövde 
varje person en till två rådgivningstillfällen men nu är snittet tre till fyra. I Eskilstunas 
befintliga näringsliv är kvinnor kraftigt underrepresenterade, endast 15-20 % av 
företagen drivs av kvinnor. Nyföretagarcentrums verksamhet är mycket viktig för att 
skapa en förändring i snedfördelningen och under 2021 visar verksamheten en 
fördelning där 45 % av rådgivningen ges till kvinnor vilket är ett viktigt steg i rätt 
riktning. 
 
Företag som startas efter rådgivning via NyföretagarCentrum klarar sig även bättre än 
företag som inte får den rådgivningen, 80 % av företagen lever efter fem år och endast 
0,1 % har gått i konkurs. 
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Eskilstuna kommun har tidigare haft ettåriga avtal med NyföretagarCentrum vilket 
skapar svårigheter att långsiktigt bygga en stark rådgivningsorganisation som klarar av 
att möta den förändrade kundbasen. Genom ett treårigt avtal ges NyföretagarCentrum 
förbättrade möjligheter att fortsätta sitt nära samarbete med till exempel 
kompetensgallerian för att hjälpa till att uppnå egen försörjning. Tidigare har 
grundfinansieringen till NyföretagarCentrum från Eskilstuna kommun varit 540 000 
kronor. Det nya avtalet höjer grundfinansieringen till 1,2 miljoner kronor. Samtidigt 
ökar NyföretagarCentrum finansieringen från näringslivet så att fördelningen i 
finansiering fortsätter vara ungefär jämnt fördelad mellan privat och offentligt. 
 
Eskilstunas arbetslöshet är fortsatt en av dom högsta i landet och samtliga insatser 
som kan underlätta vägen till egen försörjning är prioriterade. NyföretagarCentrum 
arbetar med grupper i Eskilstuna där arbetslösheten är mycket hög och genom sin 
metodik lyckas de att hjälpa människor från arbetslöshet till jobb, och varje företag 
som startas är även en möjlig framtida arbetsgivare. Utifrån finansieringens storlek 
behöver endast ett par individer lyckas med att nå egen försörjning för att samhället 
ska göra stora vinster. Eskilstuna har även låg andel företagsamma individer i Svenskt 
Näringslivs undersökning vilket stärker vikten av ett starkt Nyföretagarcentrum. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Jari Puustinen (M), Stefan Krstic (L), Erika Rydja Sandvik (L), Kim 
Fredriksson (SD) och Arne Jonsson (C) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen, Näringsliv 
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KSKF/2022:97 
 
§ 77 
Firmatecknare för kommunstyrelsen 
 
Beslut 

1. Följande personer utses att teckna kommunens firma avseende avtal, andra 
handlingar och skrivelser som beslutats av kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen samt dess utskott. Firma tecknas av förtroendevald i 
förening med tjänsteman. Delegat som fattat beslut med stöd av 
kommunstyrelsens delegationsordning får ensamt underteckna avtal och andra 
handlingar som omfattas av delegationsbeslutet oavsett om delegaten namnges 
här. 
Kommunstyrelsens ordförande Jimmy Jansson  
Kommunstyrelsens vice ordförande Sarita Hotti 
Kommunstyrelsens vice ordförande Jari Puustinen 
Kommundirektör Tommy Malm  
Finanschef Christian Berg 
Ekonomidirektör Pia Järnkvist 
HR-direktör Susanne Carlsson 
Direktör Social hållbarhet Anna-Marie Giotas Sandquist 
Näringslivsdirektör Niklas Edmark 
Kommunikationsdirektör Eva Norberg 
Miljö- och samhällsbyggnadsdirektör Kristina Birath 
Administrativ direktör Lena Lundberg 
Förhandlingschef Elina Orädd 
Fastighet- och exploateringschef Rickard Ålund 
Markingenjör Per Idesten 
Upphandlingschef Anna Kahlbom 

 
2. Följande personer utses att teckna kommunens firma i ärenden enligt de 

finansiella riktlinjernas ram. Firma tecknas av två personer i förening.  
Kommunstyrelsens ordförande Jimmy Jansson  
Kommunstyrelsens vice ordförande Sarita Hotti  
Kommunstyrelsens vice ordförande Jari Puustinen 
Kommundirektör Tommy Malm  
Ekonomidirektör Pia Järnkvist 
Finanschef Christian Berg 
Administrativ direktör Lena Lundberg 
Ekonomichef Ingrid Bergman 
Kommunstrateg Ekonomi Victor Lund 
 

3. Följande personer utses att underteckna checkar och kvittera medel på 
kommunens bank- och plusgirokonton, värdeförsändelser och liknande, samt 
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teckna kommunens firma avseende avtal gällande kortinlösen, betalväxlar och 
liknande. Firma tecknas av två personer i förening. 
Kommundirektör Tommy Malm  
Ekonomidirektör Pia Järnkvist 
Finanschef Christian Berg 
Administrativ direktör Lena Lundberg 
Ekonomichef Ingrid Bergman 
Redovisningshandläggare Helena Forsberg 
Redovisningshandläggare Helén Andersson 
Inkassohandläggare Mikael Hård 
Inkassohandläggare Josephine von Celsing 
Handläggare András Hodik 
Ekonomiadministratör Monica Holm 
Ekonomiadministratör Thomas Karlsson 
Ekonomiadministratör Rathai Thirunavukarasu 
Ekonomiadministratör Susanne Elmgart 
Upphandlingschef Anna Kahlbom 
Tf enhetschef Maria Ståhl 

 
4. Följande personer utses att underteckna delgivning från myndigheter.  

Administrativa direktören Lena Lundberg 
Kommunstrateg Andreas Lindbom 
Chefsjurist Jannicke Patricny 
Stadsjurist Måns Cederberg 
Stadsjurist Anna Forsberg 
Stadsjurist Birgitta Månsson 
Enhetschef Sara Niregård 

 
5. Följande personer utses att underteckna moms- och skattedeklarationer. 

Administrativ direktör Lena Lundberg 
Ekonomidirektör Pia Järnkvist 
Finanschef Christian Berg 
Kommunstrateg Karin Israelsson 
Fastighetsekonom Ida Ehrstrand Gredeus 
Handläggare Birgitta Karlsson 
Kommunstrateg Tobias Jöngren 
Ekonom Urban Risberg 
Ekonom Vincent Tchou 
Ekonom Sari Salmi Östermark 
Ekonom Josefin Söderström 

 
6. Följande personer utses underteckna begäran om utdrag ur pantbrevsregistret. 

Handläggare Helene Perbro 
Kommunstrateg Karin Israelsson 
Kommunstrateg Urban Svantesson 
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7. Följande personer utses underteckna ansökningar till Jordbruksverket. 
Miljö- och samhällsbyggnadsdirektör Kristina Birath 
Kommunstrateg Maria Johansson 
Kommunstrateg Malin Isaksson 

 
8. Följande personer utses underteckna ansökan om och godkänna förrättning 

enligt fastighetsbildningslagen, anläggningslagen och ledningsrättslagen. 
Miljö- och samhällsbyggnadsdirektör Kristina Birath 
Fastighet- och exploateringschef Rickard Ålund 
Kommunstrateg Karin Israelsson 
Kommunstrateg Urban Svantesson 
Exploateringsingenjör Magnus Lind 
Exploateringsingenjör Marcus Wahlström 
Markingenjör Camilla Björkman 
Markförvaltare John Källström 
Markförvaltare Therese Andersson-Rudhe 
Projektledare Harald Nordby 
Markingenjör Per Idesten 

 
9. Följande personer utses underteckna ansökan om att utta, döda eller fastställa 

pantbrev och andra inteckningar i fast egendom eller tomträtt. 
Miljö- och samhällsbyggnadsdirektör Kristina Birath 
Fastighet- och exploateringschef Rickard Ålund 
Kommunstrateg Karin Israelsson 
Kommunstrateg Urban Svantesson 
Exploateringsingenjör Magnus Lind 
Exploateringsingenjör Marcus Wahlström 
Markingenjör Camilla Björkman 
Markförvaltare John Källström 
Markförvaltare Therese Andersson-Rudhe 
Projektledare Harald Nordby 

 
10. Följande personer utses underteckna ansökningar till Boverket. 

Miljö- och samhällsbyggnadsdirektör Kristina Birath 
Handläggare Bengt Karlsson 
Kommunstrateg Tobias Jöngren 
Teamledare Helén Eriksson 

 
11. Följande personer utses underteckna ansökningar till Länsstyrelsen, 

Tillväxtverket, Energimyndigheten eller liknande myndigheter om bidrag till 
kommunen eller till tredje person, t.ex. LONA-bidrag, inom ramen för 
verkställighet, 
Miljö- och samhällsbyggnadsdirektör Kristina Birath 
Kommunstrateg Maria Johansson 
Kommunstrateg Malin Isaksson 
Kommunstrateg Karin Israelsson 
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Giltighet 
1. Detta beslut gäller från och med den 1 maj 2022. Tidigare beslut om 

firmatecknare upphör att gälla den 1 maj 2022. 
 

2. Utdrag ur kommunstyrelsens beslutsprotokoll ska gälla som bevis för 
firmatecknare. 

Ärendebeskrivning 
Namnlistan för firmateckning har uppdaterats utifrån nu gällande uppdrag och 
anställningar. Under punkt tre har lagts till i första meningen att den omfattar även 
firmateckning avseende avtal gällande kortinlösen, betalväxlar och liknande. Tillägget 
syftar till att förenkla administration kring signering av avtal för exempelvis 
betalterminaler och webbplattformar. Signering av bankavtal och i vissa fall andra avtal 
av denna typ kräver många gånger signering av två personer i förening 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Samtliga firmatecknare 
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KSKF/2022:89 
 
§ 78 
Fördelning av statligt bidrag -  skolmiljarden 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Eskilstuna kommuns andel av skolmiljarden fördelas med 
• 6 363 892 kronor till gymnasieskolan 
• 700 000 kronor till gymnasiesärskolan  
• 5 000 000 kronor till grundskolan 
• 1 300 000 kronor till grundsärskolan 
• 2 000 000 kronor till förskolan. 

 
2. Medlen fördelas proportionellt mellan kommunala och fristående skolor efter 

hur många elever som är inskrivna vid mätningen i februari respektive i 
september. 

Ärendebeskrivning 
För att möta den tuffa utmaning som covid-19-pandemin medfört har regeringen 
beslutat att förstärka det statliga stödet till skolväsendet med 1,4 miljarder kronor 
2022. 
 
Medlen fördelas proportionellt till kommunerna utifrån antalet barn och unga i åldern 
6-19 år. Eskilstuna kommun har i fördelningen tilldelats 15 363 892 kronor. 
Kommunen bestämmer själv utifrån sina aktuella behov hur medlen ska fördelas. 
 
Syftet med statsbidraget är att bidra till goda förutsättningar för att minska de negativa 
effekterna på elevers kunskapsutveckling och hälsa till följd av covid-19-pandemin. 
 
Medlen kan användas under 2022 för insatser i hela skolväsendet, exempelvis inom 
förskolan, grundskolan, särskolan, gymnasieskolan samt vuxenutbildningen. 
Kommunernas bidrag till enskilda huvudmän ska beräknas efter samma grunder som 
kommunen tillämpar vid fördelning av resurser till den egna verksamheten av 
motsvarande slag. 
 
Stödet till kommunerna betalas ut vid två tillfällen under 2022. Hälften av pengarna 
betalas ut till kommunerna i februari och den andra hälften betalas ut i augusti. 
 
Huvudmännen erhåller första delen av bidraget efter att kommunfullmäktige fattat 
beslut om fördelning av bidraget och enskilt beslut till huvudman fattats. Andra delen 
av bidraget erhåller huvudmännen efter mätningen av elever den 10 september och 
enskilt beslut till huvudman fattats. 
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Grund för bedömning av fördelningen 
Skolcheferna för de kommunala förskolorna, grundskolorna, gymnasieskolorna och 
vuxenutbildningen gör bedömningen att behoven av tillskott för att klara av att hålla 
en god kvalitet i undervisningen samt ta igen den kunskapsskuld som uppstått på 
grund av pandemin är stor i grundskolan, gymnasieskolan samt särskolan. I förskolan 
finns behov att arbeta ifatt med språkutveckling, socialt samspel och anknytning som 
har blivit lidande i pandemins spår. 
 
Behoven är i huvudsak koncentrerade till den del av utbildningsystemet som 
finansieras med skolpeng. Anslagsverksamheterna har påverkats i betydligt mindre 
utsträckning. 
 
Bedömningen är att medlen behövs för förstärkning inom tre kategorier: 
 

• Insatser för att säkra upp elevernas kunskapsresultat under hela 2022 samt 
jobba igen den utbildnings- och kunskapsskuld som uppstått 

• Insatser för att öka digital kompentens och infrastruktur 
• Insatser för att motverka smittspridning inom verksamheterna 

 
Medlen fördelas proportionellt mellan kommunala och fristående skolor efter hur 
många elever som är inskrivna vid mätningen i februari respektive i september. Då 
insatser bedöms behövas även under höstterminen 2022 används proportionell 
fördelning efter inskrivna elever mellan kommunala och fristående skolor vid mätning 
i september. Totalt antal inskrivna elever per 10 februari 2022 är 16 335 stycken. 

Kommunledningskontorets bedömning 
Kommunledningskontoret bedömer att fördelning av det statliga bidraget bör ske 
enligt föreslagen modell. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Stefan Krstic (L) och Erika Rydja Sandvik (L) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:64 
 
§ 79 
Start av ombyggnad på Fristadsskolan och 
omfördelning av investeringsbudget 
 
Beslut 

1. Utökning av total investeringsbudget för Fristadsskolan enligt Underlag för 
Beslut om projektstart och start av ombyggnaden godkänns. 

2. Utökningen finansieras genom en minskad investering på bland annat 
Forskaren. Kommunledningskontoret ges i uppdrag att inarbeta 
förändringarna i årsplan 2023. 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen tog beslut om start av ombyggnad av Fristadsskolan 
2020-11-10 § 201 med en förstudie som underlag. Projektering och upphandling har 
därefter genomförts. Budgeten reviderades i kompletterande årsplan 2022 och 
behöver nu justeras efter genomförd upphandling. Kostnadsökningen beror bland 
annat på att ROT-renoveringen ökat i omfattning samt en kraftig allmän 
kostnadsökning. Ombyggnationer av äldre byggnader är svåra att kostnadsbedöma. I 
framtiden kommer det att tas större höjd för osäkerheten i samband med budgetering. 
Kommunstyrelsen har rätt att besluta om omfördelning av investeringsmedel. 
Forskaren förväntas bli billigare än budgeterat och kommunledningskontoret föreslår 
att investeringsbudgeten för Forskaren minskas med motsvarande ökningen på 
Fristadsskolan. 
 
Fristadsskolans grundskoleverksamhet finns idag i tillfälligt inhyrda skolpaviljonger 
och i andra lokaler utanför skolområdet. Dessa behöver ersättas med permanenta 
lokaler i en samlad och trygg skolmiljö. Detta kan ske i lokaler som Komvux och SFI 
flyttat ut ur samt i delar som S:t Eskils Gymnasium lämnar. Lokaler för grundskolan 
behöver rot-renoveras och byggas om. Ombyggnaden omfattar: 

1. Anpassning för grundskolans behov av ändamålsenliga lokaler, 
brandskyddskrav med bland annat ett nytt trapphus för utrymning samt 
tillgänglighetsåtgärder. 

2. Ny matsal för gymnasiet ovanpå den befintliga som övertas av grundskolan. 
Åtgärden kräver installation av hiss och trapphus för utrymning. 

3. Anpassning av befintligt kök som i övrigt har kapacitet för både grundskolans 
och gymnasiets elever. 

4. Utemiljö för grundskolan. 
5. Energieffektiviseringar. 

 
Ombyggnationen omfattar totalt cirka 9 000 kvadratmeter i kvarteret Västra 
Folkskolan 1 samt i kvarteren Vildrosen 1 och 6. 
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En förstudie har genomförts med alternativa utföranden. Projektering har genomförts 
Den föreslagna lösningen innebär att gymnasiet lämnar ytor till grundskolan vilket 
innebär mindre behov av nya lokalytor. Nya lokalytor behövs endast för 
utrymningstrapphus. 
 
Investeringen innebär ingen ökad hyreskostnad för grundskolan jämfört med år 2020 
beroende på att lokaler lämnas i tillfälligt inhyrda paviljonger samt i kvarteret Viljan 3. 
För gymnasiet och måltidsorganisationen innebär det en begränsad ökning av 
hyreskostnaderna. 
 
Ombyggnationen ligger i linje med kommunens mål om hållbar utveckling, dels 
genom att nya ändamålsenliga lokaler ersätter tillfälliga lokaler, dels genom att 
upprustningen innebär energieffektiviseringar. En effektivare organisation uppnås 
genom att det befintliga köket kan användas med större produktion och att 
utbildningslokaler kan användas flexibelt för grundskola eller gymnasiet när behoven 
förändras över tid. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen, Kommunledningskontoret, Miljö- och samhällsbyggnad 
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KSKF/2022:62 
 
§ 80 
Plan för bredband för Eskilstuna kommun 2022-2023 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

• Förslag till plan för bredband för Eskilstuna kommun 2022-2023 antas och 
gäller från och med 15 maj 2022. 

Ärendebeskrivning 
Bredband är ett samlingsnamn för olika typer av nätverksuppkopplingar som 
exempelvis fiber, ADSL via kopparnätet och mobilt bredband. Skillnaderna mellan 
dessa typer av nätverksuppkopplingar är hur snabb uppkopplingen är och vilka 
datamängder som kan överföras såväl upp som ner. 
 
Utgångspunkten för framtagandet av Plan för bredband har varit ett utvecklingsarbete 
PTS program Bredbandslyftet under 2021. 
 
Planen omfattar hela kommunens yta, samtliga nämnder och Eskilstuna Energi och 
Miljö AB. Samråd under framtagandet av planen har skett med 
stadsbyggnadsförvaltningen och Eskilstuna Energi och Miljö stadsnät. 
Sveriges statliga bredbandsstrategi innehåller tydliga mål för alla medborgare och 
företag i Sverige. De viktigaste målen i strategin är följande: 

 
• År 2020 bör 95 procent av alla hushåll och företag ha tillgång till bredband om 

minst 100 Mbit/s. 
• År 2023 bör hela Sverige ha tillgång till stabila mobila tjänster av god kvalitet. 
• År 2025 bör hela Sverige ha tillgång till snabbt bredband. 

1. 98 procent av alla hushåll och företag i Sverige bör ha tillgång till 1 Gbit/s.  
2. Av återstående 2 procent bör 1,9 procent ha tillgång till 100 Mbit/s. 
3. Kvarvarande 0,1 procent av alla hushåll och företag bör ha tillgång 30 

Mbit/s. 
 
Målet säger att alla bör ha möjlighet till anslutning, vilket betyder att det räcker med att 
det finns lämplig infrastruktur i den absoluta närheten från byggnaden så att det är 
möjligt att köpa en bredbandsanslutning. I praktiken är till exempel delmålet om 
1 Gbit/s uppfyllt för ett hushåll om det finns fiber dragen fram till tomtgränsen, så att 
det senare går att dra in fiberkabel hela vägen till huset. 
 
Eskilstuna kommuns Plan för bredband ansluter till de nationella målsättningarna, 
kompletterat med följande egna målsättningar uppdelat på områden inom tätort 
respektive utanför tätort (enligt SCB:s tätortsdefinition): 
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År 2023 bör följande andel av hushåll och företag ha tillgång minst 100 Mbit/s (mäts i 
oktober 2023 av PTS, redovisas mars 2024) 
Tätort 99% 
Utanför tätort 75% 
 
Utfall oktober 2021 
Totalt Eskilstuna kommun 97 %   
Tätort 99% 
Utanför tätort 68%  
 

Eskilstuna kommuns strategier för att främja bredbandstillgång 2022-
2023 

• Bredbandssamordnaren ska ha en nära dialog med nätaktörerna för att 
maximera kommunens attraktionskraft så att de väljer att investera i Eskilstuna 
kommun. 

• Kommunen ska tydligt kommunicera värdet och nyttan av att fastighetsägare 
investerar i bredbandsanslutning. Kommunens bredbandssamordnare har att 
informera invånarna om förutsättningarna på bredbandsmarknaden, så att de 
kan ta välgrundade beslut.  

• Stort fokus på ansökningsprocessen för PTS-stöd 2022. Vunna erfarenheter 
från 2021 tas till vara och utveckling av arbetet görs. 

• Plan- och bygglagens krav på möjligheter att ordna elektronisk kommunikation 
ska beaktas vid planläggning och förhandsbesked hanteras genom att en ny 
rutin införs hos stadsbyggnadsförvaltningen i samråd med 
bredbandssamordnaren om områdets förutsättningar. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Jari Puustinen (M), Stefan Krstic (L) Arne Jonsson (C) och Erika 
Rydja Sandvik (L) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag samt ändring 
under rubriken ”År 2023 bör följande andel av hushåll och företag ha tillgång minst 
100 Mbit/s” med att målet utanför tätort ändras till 90% istället för 75% samt att 
kommunen aktivt ska underlätta för uppkoppling till de som inte redan är anslutna. 
 
Jari Puustinen (M) yrkar avslag på Kim Fredrikssons (SD) ändringsyrkande. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) med fleras bifallsyrkande till kommunledningskontorets 
förslag. 

• Kim Fredrikssons (SD) ändringsyrkande. 
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Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 

Omröstning 
Omröstning är begärd och verkställs. Den som bifaller kommunledningskontorets 
förslag röstar ja. Den som bifaller ändringsyrkandet röstar nej. 
 
Ja-röster avger: Nina Tuncer (S), Mikael Edlund (S), Lars-Göran Karlsson (S), Marie 
Svensson (S), Jari Puustinen (M), Göran Gredfors (M), Ulf Ståhl (M), Arne Jonsson 
(C), Erika Rydja Sandvik (L), Anders Nordin (C), Stefan Krstic (L) och Jimmy Jansson 
(S). 
 
Nej-röster avger: Kim Fredriksson (SD), Mikael Nygren (SD) och Charlotte Elf (SD). 
 
Utfallet är tolv ja-röster och tre nej-röster. Kommunstyrelsen beslutar därmed att 
bifalla kommunledningskontorets förslag 
_____ 
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KSKF/2022:84 
 
§ 81 
Delegation till kommunstyrelsens ordförande att 
besluta om prioritering av byggnader i PTS 
bredbandsstödsprocess 2022 
 
Beslut 

1. Rätten att fatta beslut om Eskilstuna kommuns urval avseende Region Sörmlands 
beslut om regionalt prioriterade byggnader i Post- och telestyrelsens bredbandsstöd 2022 
delegeras till kommunstyrelsens ordförande. 

Ärendebeskrivning 
Under april 2022 ska region och kommuner göra ett urval av prioriterade byggnader 
inom ramen för Post- och telestyrelsens bredbandsstöd. Underlaget kommer att 
levereras i början av april och beslut om urvalet ska göras i slutet av april, vilket 
innebär att ordinarie beslutstillfällen för kommunstyrelsen inte kan nyttjas. 
Kommunledningskontoret föreslår därför att rätten att fatta beslut om urvalet ska 
delegeras till kommunstyrelsens ordförande. 
 
PTS bredbandsstöd 2021 fick resultatet att tre olika fibernätsaktörer erhöll 
sammanlagt drygt 16 miljoner kronor i statligt stöd för utbyggnadsprojekt på 
Eskilstunas landsbygd, så denna stödform är viktig att aktivt delta i. Kommunens 
viktigaste roll är denna prioritering av byggnader utifrån var aktörerna har intresse av 
att senare söka stöd.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:61 
 
§ 82 
Delegation till kommunstyrelsens ordförande att 
besvara remissen -  Säkerhet och tillgänglighet vid 
val SOU 2021:96 
 
Beslut 

• Rätten att fatta beslut om Eskilstuna kommuns yttrande på remissen Säkerhet 
och tillgänglighet vid val (SOU 2021:96) delegeras till kommunstyrelsens 
ordförande. 

 
Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun har fått möjlighet att yttra sig över remissen Säkerhet och 
tillgänglighet vid val (SOU 2021:96). Remissvaren ska ha kommit in till 
Justitiedepartementet senast den 25 april 2022. 
 
Remissen är ett slutbetänkande från 2020 års valutredning, som är en parlamentariskt 
sammansatt kommitté med uppdrag att göra en översyn av och överväga förändringar 
i valsystemet. Kommittén har tidigare lämnat delbetänkandet förstärkt skydd för väljarna 
vid röstmottagningen och vissa ändringar har gjorts i vallagen inför 2022 års val till 
riksdagen, kommun- och regionfullmäktige. De förändringar som föreslås i 
slutbetänkandet syftar till att kunna tillämpas från och med valet till 
Europaparlamentet 2024. 
 
Slutbetänkandet omfattar bland annat ett förslag om att Valmyndigheten ska få ett 
övergripande och sammanhållet ansvar för säkerhetsfrågor inom valadministrationen 
och att bestämmelser om valsäkerhet samlas i ett nytt kapitel i vallagen. 
 
Valmyndigheten föreslås också få ansvaret för samordning och rapportering av 
incidenter, medan övriga myndigheter åläggs en rapporteringsskyldighet. Rutinen för 
incidentrapportering föreslås också vara öppen för allmänheten. 
 
Betänkandet behandlar också frågor om överklagande av val, valobservatörers status, 
tydligare krav på tillgänglighet vid val, digitala röstkort, förutsättningar för 
utlandssvenskar att rösta samt rekrytering och utbildning av röstmottagare. 
 
I betänkandet föreslås att en utredning bör tillsättas med uppdraget att se över 
formerna för genomförande av val vid allvarliga kriser. Kommittén menar att det i 
sådana situationer kan finnas anledning att överväga andra lösningar för 
valgenomförandet. 
 
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet till valnämnden, som kommer att fatta beslut 
om ett förslag till remissvar vid sitt sammanträde den 22 april. Eftersom remissvaret 



 

Kommunstyrelsen Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum   
2022-04-19 

Sida 
 
27(72) 

 
 

    
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 

ska lämnas in senast den 25 april föreslår kommunledningskontoret att 
kommunstyrelsens ska delegera rätten att fatta beslut om Eskilstuna kommuns 
yttrande över remissen till kommunstyrelsens ordförande. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:74 
 
§ 83 
Svar på remiss - Kulturpolitiskt program 
 
Beslut 

1. Kommunledningskontorets förslag antas som kommunstyrelsens yttrande 
över remissen. 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 2017-02-09 § 6 att anta Eskilstuna växer tillsammans – 
kulturpolitisk plan för Eskilstuna kommunkoncern 2016–2021 (KSKF/2016:347). Planen 
sträckte sig över perioden 2016–2021 och i planen står att kultur- och fritidsnämnden 
ansvarar för utvärdering och revidering av planen i sin helhet. Planen har nu reviderats 
av kultur- och fritidsnämnden och ett förslag till kulturpolitiskt program som omfattar 
samtliga nämnder och bolag har skickats ut på remiss. 
 
Kommunstyrelsen har tillsammans med samtliga nämnder och bolag fått möjlighet att 
yttra sig över förslag till kulturpolitiskt program. Yttrandet ska ha inkommit till kultur- 
och fritidsnämnden senast den senast den 5 maj 2022. 

Yttrande 
Kommunledningskontoret ställer sig generellt positiva till programmets utformning 
men önskar skicka med några synpunkter i det fortsatta arbetet.  
 
Benämningen av styrande dokument bör vara enhetlig inom Eskilstuna 
kommunkoncern. I enlighet med nuvarande regelverk föreslås därför att detta 
program benämns: Program för kulturpolitik i Eskilstuna. 
 
Kommunledningskontoret skulle önska att kopplingen till Eskilstuna kommuns vision 
blir tydligare och att skrivningen i visionen: "Det är ingen tillfällighet att vi trivs i Eskilstuna 
och har kul tillsammans. Vår idrotts- och kulturstad har ett starkt föreningsliv samt nöjen och 
evenemang som berikar oss Eskilstunabor och lockar besökare nationellt och internationellt. I våra 
sammanflätade, trivsamma, trygga stadsdelar och samhällen skapar vi tillsammans upplevelser för 
alla sinnen – från myllrande gatuliv till platser för lekfullhet, rekreation och bildning – där vi möts, 
gläds och utvecklas som människor. " är en övergripande målsättning som programmet 
siktar emot. 
 
I programmet föreslås fem målområden: 

• Tillgängligt och på egna villkor 
• Infrastruktur som möjliggör 
• Livskvalitet hela livet 
• Utveckling och lärande 
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• Attraktiv och inspirerande plats 

Kommunledningskontoret är positiva till dessa men önskar att målen som kopplas till 
dessa områden ses över och formuleras på ett sätt som underlättar styrning, ger 
vägledning för genomförandet och är möjliga att utvärdera och följa upp. 

Målformuleringar behöver vara bekönade enligt politiskt beslut i Eskilstuna. Skriv 
därför: alla kvinnor, män, flickor och pojkar oavsett vilka de är, där det är lämpligt.  
 
Det finns ett avsnitt i programmet som benämns: Programmet vilar på. Detta avsnitt bör 
tas bort och texten flyttas in under rubriken Förhållande till redan fattade beslut. Den 
sistnämnda rubriken är en standardrubrik i denna typ av dokument och att samla 
texten under denna rubrik bidrar till enhetlighet och igenkännande. 
 
Kulturen har en väldigt viktig roll i arbetet med sociala förutsättningar för trygghet 
och tillit. Komplettera därför avsnittet Kulturens kraft i samhällsbygget med en text såsom 
”Kultur skapar möten och överbryggar avstånd mellan olika grupper av flickor och 
pojkar, kvinnor och män”. 
 
Under avsnittet Attraktiv och inspirerande plats önskas förtydliganden som handlar om 
stadsdelar och relationen med andra stadsdelar. Tre saker behöver säkerställas där 
kulturen har en viktig roll: 

1. Det ska finnas verksamhet som lyfter närområdet för dess invånare  
2. Det ska finnas verksamhet som lockar människor till andra delar av staden 
3. Det ska finns verksamhet som lockar invånare till prioriterade stadsdelar  

 
Kulturen har en kompensatorisk roll genom förmågan att ta människor till nya/andra 
platser vilket skapar möten mellan människor. Kulturen är en motor för att skapa 
möten mellan olika invånare vilket överbryggar såväl sociala som ekonomiska avstånd.  
Det är därför viktigt att visa på kulturen som en viktig delmängd för att bryta 
segregation. 
 
Kommunledningskontoret önskar vidare att kulturens roll för och kopplingen till 
jobbskapande blir tydligare i programmet. Exempelvis att kulturevenemang är positivt 
för besöksnäringen och skapar lokala jobb men även att besökare och utövare 
konsumerar lokalt vilket ger positiva effekter även för andra delar av det lokala 
näringslivet.  
 
Kopplat till målområdet en Attraktiv och inspirerande plats vore det önskvärt med en 
skrivning kring kulturanläggningar som räcker till, både för det befintliga lokala 
kulturutövandet men även för att kunna arrangera nationella/internationella 
evenemang. Under samma målområde önskar kommunledningskontoret även att 
hållbarhetsaspekten lyfts fram genom att peka på vikten av att kulturevenemangen ska 
vara hållbara ur ett miljömässigt, socialt och samhällsekonomiskt perspektiv. 
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Lägg till Plan för jämställdhet KSKF/2017:658 under rubriken Förhållande till redan 
fattade beslut. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Jari Puustinen (M), Arne Jonsson (C) och Lars-Göran Karlsson (S) 
yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Kultur- och fritidsnämnden 
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KSKF/2022:75 
 
§ 84 
Svar på remiss - Idrottspolitiskt program 
 
Beslut 

1. Kommunledningskontorets förslag antas som kommunstyrelsens yttrande 
över remissen. 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 2017-02-09 § 7 att anta Eskilstuna i rörelse! – 
idrottspolitisk plan för Eskilstuna kommunkoncern 2016–2021 (KSKF/2016:348). Planen 
sträckte sig över perioden 2016–2021 och i planen står att kultur- och fritidsnämnden 
ansvarar för utvärdering och revidering av planen i sin helhet. Planen har nu reviderats 
av kultur- och fritidsnämnden och ett förslag till kulturpolitiskt program som omfattar 
samtliga nämnder och bolag har skickats ut på remiss. 
 
Kommunstyrelsen har tillsammans med samtliga nämnder och bolag fått möjlighet att 
yttra sig över förslag till Idrottspolitiskt program. Yttrandet ska ha inkommit till 
kultur- och fritidsnämnden senast den senast den 5 maj 2022. 

Yttrande 
Kommunledningskontoret ställer sig generellt positiva till programmets utformning 
men önskar skicka med några synpunkter i det fortsatta arbetet. 
 
Benämningen av styrande dokument bör vara enhetlig inom Eskilstuna 
kommunkoncern. I enlighet med nuvarande regelverk föreslås därför att detta 
program benämns: Program för idrottspolitik i Eskilstuna. 
 
Kommunledningskontoret skulle önska att kopplingen till Eskilstuna kommuns vision 
blir tydligare och att skrivningen i visionen: "Det är ingen tillfällighet att vi trivs i Eskilstuna 
och har kul tillsammans. Vår idrotts- och kulturstad har ett starkt föreningsliv samt nöjen och 
evenemang som berikar oss Eskilstunabor och lockar besökare nationellt och internationellt. I våra 
sammanflätade, trivsamma, trygga stadsdelar och samhällen skapar vi tillsammans upplevelser för 
alla sinnen – från myllrande gatuliv till platser för lekfullhet, rekreation och bildning – där vi möts, 
gläds och utvecklas som människor. " är en övergripande målsättning som programmet 
siktar emot. 
 
I programmet föreslås fem målområden: 

• Tillgängligt och på egna villkor 
• Infrastruktur som möjliggör 
• Livskvalitet hela livet 
• Utveckling och lärande 
• Attraktiv och inspirerande plats 
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Kommunledningskontoret är positiva till dessa men önskar att vissa av målen som 
kopplas till dessa områden ses över och formuleras på ett sätt som underlättar 
styrning, ger vägledning för genomförandet och är möjliga att utvärdera och följa upp. 
Målformuleringar behöver vara bekönade enligt politiskt beslut i Eskilstuna. Skriv 
därför: alla kvinnor, män, flickor och pojkar oavsett vilka de är, där det är lämpligt. 
 
Det finns ett avsnitt i programmet som benämns: Programmet vilar på. Detta avsnitt bör 
tas bort och texten flyttas in under rubriken Förhållande till redan fattade beslut. Den 
sistnämnda rubriken är en standardrubrik i denna typ av dokument och att samla 
texten under denna rubrik bidrar till enhetlighet och igenkännande. 
 
Under avsnittet Attraktiv och inspirerande plats önskas förtydliganden som handlar om 
stadsdelar och relationen med andra stadsdelar. Tre saker behöver säkerställas där 
idrotten har en viktig roll:  
1. Det ska finnas verksamhet som lyfter närområdet för dess invånare  
2. Det ska finnas verksamhet som lockar människor till andra delar av staden 
3. Det ska finns verksamhet som lockar invånare till prioriterade stadsdelar  

 
Idrotten har en kompensatorisk roll genom förmågan att ta människor till nya/andra 
platser vilket skapar möten mellan människor. Idrotten är en motor för att skapa 
möten mellan olika invånare vilket överbryggar såväl sociala som ekonomiska avstånd.  
Det är därför viktigt att visa på idrotten som en viktig delmängd för att bryta 
segregation. 
 
Kommunledningskontoret önskar vidare att idrottens roll för och kopplingen till 
jobbskapande blir tydligare i programmet. Exempelvis att idrottsevenemang är positivt 
för besöksnäringen och skapar lokala jobb men även att besökare och utövare 
konsumerar lokalt vilket ger positiva effekter även för andra delar av det lokala 
näringslivet.  
 
Kopplat till målområdet en Attraktiv och inspirerande plats vore det önskvärt med en 
skrivning kring idrottsanläggningar som räcker till, både för det befintliga lokala 
idrottsutövandet men även för att kunna arrangera nationella/internationella 
tävlingar/evenemang. Under samma målområde önskar kommunledningskontoret 
även att klimataspekten lyfts fram. Texten kan med fördel kompletteras med en 
skrivning om att det är viktigt att så långt som möjligt säkerställa förutsättningar för ett 
hållbart resande till och från idrottsplatser och evenemang genom exempelvis 
kollektivtrafik och gång- och cykelvägar. 
 
Lägg till Plan för jämställdhet KSKF/2017:658 under rubriken Förhållande till redan 
fattade beslut. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Jari Puustinen (M), Arne Jonsson (C) och Lars-Göran Karlsson (S) 
yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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Beslutet skickas till: 
Kultur- och fritidsnämnden 
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KSKF/2022:73 
 
§ 85 
Svar på remiss - Ansökan om godkännande som 
huvudman för en förskoleklass, fritidshem och 
grundskola vid Raoul Wallenbergskolan Eskilstuna i 
Eskilstuna kommun 
 
Beslut 

1. Ansökan från Raoul Wallenbergskolorna AB om godkännande som 
huvudman för en förskoleklass, fritidshem och grundskola vid Raoul 
Wallenbergskolan Eskilstuna i Eskilstuna kommun tillstyrks. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun har tagit emot en remiss (SI 2022:684) från Skolinspektionen 
gällande ansökan från Raoul Wallenbergskolorna AB om godkännande som 
huvudman för en förskoleklass, fritidshem och grundskola vid Raoul 
Wallenbergskolan Eskilstuna i Eskilstuna kommun från och med läsåret 2024/2025. I 
enlighet med 2 kap. 5 § skollagen (2010:800) ges kommunen möjlighet att yttra sig 
över ansökan. 
 
På grund av den korta svarstiden har ärendet inte remitterats till berörda nämnder. 
Beredningen har i stället skett på basis av synpunkter som barn- och utbildnings-
förvaltningen kommit in med. 

Barn- och utbildningsförvaltningens synpunkter 
Barn-och utbildningsförvaltningen bedömer att i vilken utsträckning en nyetablering 
av en fristående skola påverkar den kommunala grundskolan varierar. 
Påverkanseffekten kan vara olika stor beroende på den fristående skolans geografiska 
placering samt varifrån elevunderlaget kommer. 
 
I dagsläget finns behov av fler grundskoleplatser, men eftersom kommunen redan har 
tagit höjd för detta, finns en påtaglig risk för negativa ekonomiska konsekvenser. 
Kommunen har en långsiktig planering för sina investeringar och har under flera år 
arbetat med en utbyggnadsplan för att utöka antalet elevplatser. I dagsläget finns 
flertalet långt framskridna processer gällande såväl ny- som ombyggnationer av 
kommunala skolor i de centrala delarna av staden, där Raoul Wallenbergskolan vill 
etablera sig. Dessa påbörjade processer är svåra att stoppa. Etablering av en ny friskola 
riskerar att påverka dessa planer och göra vissa investeringar överflödiga, vilket skulle 
ge högre lokalkostnader för kommunen om de nya lokalerna inte fylls. 
 
En nyetablering i anslutning till någon av kommunens nya och större skolor, som till 
exempel Forskaren (Björktorp), Skiftingehus eller Munktellskolan, riskerar att leda till 
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för få elever och tomma lokaler. Då geografisk närhet enligt uppgift skulle vara ett av 
den nya skolans urvalskriterier finns det risk för att framför allt Forskaren och den nya 
Munktellskolan skulle påverkas negativt i detta avseende.  
 
En friskola i det föreslagna området skulle även kunna ha viss påverkan på 
Lundbyskolan. Denna skola är populär och eftersom det bor många elever inom 
upptagningsområdet är klasserna idag väldigt stora. Här kan effekten bli positiv, 
eftersom klasserna kan göras mindre om elevantalet på skolan sjunker. Det kan även 
innebära att det finns plats för andra elever som söker dit. Detta bedöms dock inte 
väga upp de sammanvägda risker som identifierats ovan. 
 
Nyetableringar av fristående skolverksamheter påverkar alltid den kommunala 
skolverksamheten på ett eller annat sätt. Barn- och utbildningsförvaltningen bedömer 
att det finns en påtaglig risk för att de kommunala verksamheterna kommer att stå 
med fasta kostnader som inte kan täckas på annat sätt än genom effektiviseringar. Om 
den nya friskolans planerade 572 elever kommer från många olika kommunala skolor, 
så att det inte går att effektivisera och slå samman klasser, är risken stor att den 
genomsnittliga kostnaden per elev kommer att öka, alternativt att kvaliteten måste 
sänkas. Det är först när det på en skola går att ta bort en hel klass ut organisationen, 
som det går att effektivisera så att den genomsnittliga platskostnaden inte ökar. 
 
Det är också viktigt att ta i beaktande att oavsett var friskolor lokaliseras, så måste den 
kommunala grundskolan ha kapacitet för att ta mot elever som valt friskola men som 
av någon anledning vill tillbaka till den kommunala grundskolan. Kommunen har alltid 
ansvaret för att kunna sörja för skolplatser till alla elever som bor i kommunen. Med 
en nyetablering behöver därför den kommunala skolan ha en överkapacitet. 
 
Vidare är det viktigt att beakta kommunens riktlinjer för skolors utemiljö. Centralt 
belägna grundskolor har oftast varit lätta att fylla, men i kommunens planering för ett 
effektivt resursutnyttjande av skollokalerna i dessa delar av staden, har det har funnits 
utmaningar att klara riktlinjen om friyta gällande utemiljön. I Eskilstuna kommuns 
Riktlinje för kommunala och fristående skolors och förskolors utemiljöer, finns ett krav på friyta 
på 20 kvm/elev i de centrala delarna av staden. Dessa riktlinjer bör även beaktas vid 
etablering av en fristående grundskola i detta område. 
 
Avslutningsvis kan tilläggas att regeringen har lagt en lagrådsremiss om skolvalet där 
förslaget är att alla skolhuvudmän i sina urvalskriterier ska arbeta för att skolorna ska 
ha en allsidig sammansättning av elever. Det går inte att göra en 
konsekvensbedömning av hur en nyetablering påverkar detta nya krav innan den 
föreslagna lagtexten är mer konkret. 

Kommunledningskontorets bedömning 
Av analysen framgår att en nyetablering av en fristående skola medför ”en påtaglig risk 
för negativa, ekonomiska konsekvenser”. Mot denna bakgrund bedömer 
kommunledningskontoret att ansökan bör avstyrkas. 
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Att enskilda huvudmäns verksamheter i kommunen har goda ekonomiska 
förutsättningar är grundläggande både för en långsiktigt hållbar utveckling och för 
organisatorisk effektivitet. Kommunledningskontoret bedömer att ett godkännande av 
förslaget till etablering riskerar att ge negativa konsekvenser i båda dessa avseenden. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag om att avstyrka 
ansökan. 
 
Jari Puustinen (M), Arne Jonsson (C), Stefan Krstic (L), Erika Rydja Sandvik (L) och 
Kim Fredriksson (SD) yrkar avslag på kommunledningskontorets förslag samt att 
ansökan tillstyrks. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) bifallsyrkande till kommunledningskontorets förslag. 
• Jari Puustinens (M) med fleras avslagsyrkande. 

 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla Jari 
Puustinens (M) med fleras avslagsyrkande vilket innebär att ansökan tillstyrks. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Skolinspektionen 
Grundskolenämnden 
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KSKF/2022:69 
 
§ 86 
Svar på remiss - Ansökan om godkännande som 
huvudman för en nyetablering av en fristående 
gymnasieskola vid Designgymnasiet Västerås i 
Västerås kommun 
 
Beslut 

1. Eskilstuna kommun avstår från att yttra sig avseende ansökan från 
Designgymnasiet i Sverige AB om godkännande som huvudman för en 
nyetablering av en fristående gymnasieskola vid Designgymnasiet Västerås i 
Västerås kommun från och med läsåret 2023/2024. 

Ärendebeskrivning 
 
Eskilstuna kommun har tagit emot en remiss (SI 2022:977) från Skolinspektionen 
gällande ansökan från Designgymnasiet i Sverige AB om godkännande som 
huvudman för en nyetablering av en fristående gymnasieskola vid Designgymnasiet 
Västerås i Västerås kommun från och med läsåret 2023/2024. I enlighet med 2 kap. 5 
§ skollagen (2010:800) ges kommunen möjlighet att yttra sig över ansökan. 

Då ärendet avser nyetablering i annan kommun föreslår kommunledningskontoret att 
Eskilstuna kommun avstår från att yttra sig i ärendet.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Jari Puustinen (M) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Gymnasienämnden 
Skolinspektionen 
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KSKF/2022:78 
 
§ 87 
Svar på remiss - Ansökan godkännande som 
huvudman för en nyetablering av en fristående  
gymnasieskola vid Thoren Business School 
Eskilstuna i Eskilstuna kommun 
 
Beslut 

1. Ansökan från Thorengruppen AB om godkännande som huvudman för en 
nyetablering av en fristående gymnasieskola vid Thoren Business School 
Eskilstuna i Eskilstuna kommun från och med läsåret 2023/2024 tillstyrks. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun har tagit emot en remiss (SI 2022:994) från Skolinspektionen 
gällande ansökan från Thorengruppen AB om godkännande som huvudman för en 
nyetablering av en fristående gymnasieskola vid Thoren Business School Eskilstuna i 
Eskilstuna kommun från och med. läsåret 2023/2024. I enlighet med 2 kap. 5 § 
skollagen (2010:800) ges kommunen möjlighet att yttra sig över ansökan. 
 
På grund av den korta svarstiden har ärendet inte remitterats till berörda nämnder. 
Beredningen har i stället skett på basis av synpunkter som barn- och 
utbildningsförvaltningen kommit in med. 

Barn- och utbildningsförvaltningens synpunkter 
Med nuvarande befolkningsprognos samt med befintlig och prognostiserad över-
kapacitet i antalet platser, skulle föreslagen nyetablering medföra påtagliga bestående 
negativa konsekvenser för den kommunala gymnasieskolan. Utifrån befolknings-
prognoser och elevantal finns risk för en alltför starkt ökad konkurrens också för 
befintliga fristående gymnasieskolor. Med detta följer en risk att fristående aktörer 
väljer att lämna marknaden hastigt, med flera svåra konsekvenser för den kommunala 
gymnasieskolan bland annat när det gäller förutsättningarna för att upprätthålla en hög 
kvalitet i undervisningen. 
 
Gymnasieskolan i Eskilstuna kommun har ett utbildningsutbud för de sökta 
programmen och inriktningarna som ansökan avser. Kommunen har en god tillgång 
till utbildningsplatser på lång sikt i relation till befolkningsprognosen och söktryck per 
program. 
 
År 2021 startade kommunen en ny kommunal gymnasieskola med utgångspunkt i en 
prognostiserad befolkningstillväxt som inte stämde. Det innebär att kommunen utökat 
antal platser, vilket i relation till en mindre befolkningstillväxt gör att kommunen idag 
och under många år framöver har en överkapacitet. Fler etableringar riskerar 
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ytterligare överkapacitet med konsekvens att kommunen står med ännu fler outnytt-
jade lokaler och därmed fasta kostnader som ska täckas inom befintlig rambudget. 
Detta medför risk för att kvaliteten i undervisningen måste sänkas. 
 

• Fler utbildningsplatser inom de sökta programmen medför att undervisnings-
gruppernas storlek minskar, vilket skapar negativa ekonomiska, organisatoriska 
och pedagogiska konsekvenser. Mindre antal elever i undervisningsgrupperna 
innebär en ekonomisk utmaning i att upprätthålla programmets karaktär och 
särart då ett sådant ansträngt ekonomiskt läge gör att behovet av samläsning 
mellan program ökar. 

• Fler utbildningsplatser fördelat på fler enheter gör att personalförsörjningen 
blir ansträngd då det blir en ökad konkurrens inom flera olika yrkesgrupper. 

• Den kommunala gymnasieskolan har idag en överkapacitet för vissa av de 
sökta programmen. Dagens läge för söktryck gör att behovet av utbildnings-
platser täcks av den befintliga kapacitet som redan finns i den kommunala 
gymnasieskolan samt hos redan etablerade fristående aktörer. 

• Utökat antal utbildningsplatser för yrkesprogram på flera enheter skapar en 
konkurrens kring APL och lärlingsplatser. Vi har en redan ansträngd situation 
gällande detta. 

 
Det utbildningsutbud som idag erbjuds inom den kommunala gymnasieskolan ligger 
fast under överskådlig tid framåt vilket avser såväl läsåret 2022/2023 som 2023/2024. 

Kommunledningskontorets bedömning 
Av barn- och utbildningsförvaltningens yttrande framgår att den planerade nyetable-
ringen skulle ha ”påtagliga och bestående mycket negativa konsekvenser” för den 
kommunala gymnasieskolan. Mot denna bakgrund bedömer kommunledningskontoret 
att ansökan bör avstyrkas. 
 
Ett godkännande av den föreslagna etableringen bedöms få negativa konsekvenser för 
en hållbar utveckling framför allt kopplat till risk för försämrad undervisningskvalitet 
samt försämrade möjligheter till anskaffning av APL- och lärlingsplatser. Det bedöms 
också medföra risk för negativa ekonomiska konsekvenser för såväl den kommunala 
gymnasieskolan som för redan etablerade fristående gymnasieskolor i kommunen. 
Konsekvenserna bedöms därmed hämma en hållbar utveckling och organisationens 
effektivitet. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag om att avstyrka 
ansökan. 
 
Stefan Krstic (L), Jari Puustinen (M), Erika Rydja Sandvik (L), Arne Jonsson (C) och 
Kim Fredriksson (SD) yrkar avslag på kommunledningskontorets förslag samt att 
ansökan tillstyrks. 
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Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) bifallsyrkande till kommunledningskontorets förslag. 
• Stefan Krstics (L) med fleras avslagsyrkande. 

 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
Stefan Krstics (L) med fleras avslagsyrkande vilket innebär att ansökan tillstyrks. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Gymnasienämnden 
Skolinspektionen 
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KSKF/2022:80 
 
§ 88 
Svar på remiss - Ansökan om godkännande som 
huvudman för en utökning av en befintlig fristående 
gymnasieskola vid Thoren Business School 
Västerås 
 
Beslut 

1. Eskilstuna kommun avstår från att yttra sig avseende ansökan från 
Thorengruppen AB om godkännande som huvudman för en utökning av en 
befintlig fristående gymnasieskola vid Thoren Business School Västerås från 
och med läsåret 2023/2024. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun har tagit emot en remiss (SI 2022:960) från Skolinspektionen 
gällande ansökan från Thorengruppen AB om godkännande som huvudman för en 
utökning av en befintlig fristående gymnasieskola vid Thoren Business School 
Västerås från och med läsåret 2023/2024. I enlighet med 2 kap. 5 § skollagen 
(2010:800) ges kommunen möjlighet att yttra sig över ansökan. 
 
Då ärendet avser utökning i annan kommun föreslår kommunledningskontoret att 
Eskilstuna kommun avstår från att yttra sig i ärendet. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Jari Puustinen (M) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Gymnasienämnden 
Skolinspektionen 
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KSKF/2022:83 
 
§ 89 
Svar på remiss - Ansökan om godkännande som 
huvudman för en nyetablering av en fristående  
gymnasieskola vid Yrkesgymnasiet Eskilstuna i 
Eskilstuna kommun 
 
Beslut 

1. Ansökan från Lärlingsgymnasiet i Sverige AB om godkännande som 
huvudman för en nyetablering av en fristående gymnasieskola vid 
Yrkesgymnasiet Eskilstuna i Eskilstuna kommun från och med läsåret 
2023/2024 tillstyrks. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun har tagit emot en remiss (SI 2022:989) från Skolinspektionen 
gällande ansökan från Lärlingsgymnasiet i Sverige AB om godkännande som 
huvudman för en nyetablering av en fristående gymnasieskola vid Yrkesgymnasiet 
Eskilstuna i Eskilstuna kommun från och med läsåret 2023/2024. I enlighet med 
2 kap. 5 § skollagen (2010:800) ges kommunen möjlighet att yttra sig över ansökan. 
 
På grund av den korta svarstiden har ärendet inte remitterats till berörda nämnder. 
Beredningen har i stället skett på basis av synpunkter som barn- och utbildnings-
förvaltningen kommit in med. 

Barn- och utbildningsförvaltningens synpunkter 
Med nuvarande befolkningsprognos samt med befintlig och prognostiserad 
överkapacitet i antalet platser, skulle föreslagen nyetablering medföra påtagliga 
bestående negativa konsekvenser för den kommunala gymnasieskolan. Utifrån 
befolkningsprognoser och elevantal finns också risk för en alltför starkt ökad 
konkurrens också för befintliga fristående gymnasieskolor. Med detta följer en risk att 
fristående aktörer väljer att lämna marknaden hastigt, med flera svåra konsekvenser 
för den kommunala gymnasieskolan bland annat när det gäller förutsättningarna för 
att upprätthålla en hög kvalitet i undervisningen. 
 
Gymnasieskolan i Eskilstuna kommun har ett utbildningsutbud för de sökta 
programmen och inriktningarna som ansökan avser. Vi har en god tillgång till 
utbildningsplatser på lång sikt i relation till befolkningsprognosen och söktryck per 
program. 
 
År 2021 startade kommunen en ny kommunal gymnasieskola med utgångspunkt i en 
prognostiserad befolkningstillväxt som inte stämde. Det innebär att kommunen utökat 
antal platser, vilket i relation till en mindre befolkningstillväxt gör att kommunen idag 
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och under många år framöver har en överkapacitet. Fler etableringar riskerar 
ytterligare överkapacitet med konsekvens att kommunen står med ännu fler 
outnyttjade lokaler och därmed fasta kostnader som ska täckas inom befintlig 
rambudget. Detta medför risk för att kvaliteten i undervisningen måste sänkas. 
 

• Fler utbildningsplatser inom de sökta programmen medför att 
undervisningsgruppernas storlek minskar vilket skapar negativa ekonomiska, 
organisatoriska och pedagogiska konsekvenser. Mindre antal elever i 
undervisningsgrupperna innebär en ekonomisk utmaning i att upprätthålla 
programmets karaktär och särart då ett sådant ansträngt ekonomiskt läge gör 
att behovet av samläsning mellan program ökar 

• Fler utbildningsplatser fördelat på fler enheter gör att personalförsörjningen 
blir ansträngd då det blir en ökad konkurrens inom flera olika yrkesgrupper. 

• Den kommunala gymnasieskolan har idag en överkapacitet för vissa av de 
sökta programmen. Dagens läge för söktryck gör att behovet av 
utbildningsplatser täcks av den befintliga kapacitet som redan finns i den 
kommunala gymnasieskolan samt hos redan etablerade fristående aktörer. 

• Utökat antal utbildningsplatser på flera enheter skapat en konkurrens på APL 
och lärlingsplatser. Vi har en redan ansträngd situation gällande detta. 

 
Det utbildningsutbud som idag erbjuds inom den kommunala gymnasieskolan ligger 
fast under överskådlig tid framåt vilket avser såväl läsåret 2022/2023 som 2023/2024. 

Kommunledningskontorets bedömning 
Av barn- och utbildningsförvaltningens yttrande framgår att den planerade 
nyetableringen skulle ha ”påtagliga och bestående mycket negativa konsekvenser” för 
den kommunala gymnasieskolan. Mot denna bakgrund bedömer 
kommunledningskontoret att ansökan bör avstyrkas. 
 
Ett godkännande av den föreslagna etableringen bedöms få negativa konsekvenser för 
en hållbar utveckling framför allt kopplat till risk för försämrad undervisningskvalitet 
samt försämrade möjligheter till anskaffning av APL- och lärlingsplatser. Det bedöms 
också medföra risk för negativa ekonomiska konsekvenser för såväl den kommunala 
gymnasieskolan som för redan etablerade fristående gymnasieskolor i kommunen. 
Konsekvenserna bedöms därmed hämma en hållbar utveckling och organisationens 
effektivitet. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag om att avstyrka 
ansökan. 
 
Jari Puustinen (M), Arne Jonsson (C), Stefan Krstic (L), Erika Rydja Sandvik (L) och 
Kim Fredriksson (SD) yrkar avslag på kommunledningskontorets förslag samt att 
ansökan tillstyrks. 
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Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) bifallsyrkande till kommunledningskontorets förslag. 
• Jari Puustinens (M) med fleras avslagsyrkande. 

 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla Jari 
Puustinen (M) med fleras avslagsyrkande vilket innebär att ansökan tillstyrks. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Gymnasienämnden 
Skolinspektionen 
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KSKF/2021:196 
 
§ 90 
Svar på motion - Inför parkeringsskiva i Eskilstuna 
centrum 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen avslås. 

Reservation 
Stefan Krstic (L) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendebeskrivning 
Stefan Krstic (L) har kommit in med en motion till kommunfullmäktiges sammanträde 
den 23 juni 2021 – Inför parkeringsskiva i Eskilstuna centrum. Kommunfullmäktige 
beslutade att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
Kommunstyrelsen har i sin beredning av motionen inhämtat yttrande från 
stadsbyggnadsnämnden 
 
Enligt motionären har Eskilstuna under en lång tid kämpat för att behålla en levande 
centrumkärna och att det finns många anledningar som föranlett att butiker och 
restauranger fått stänga sina verksamheter eller flyttat dem till andra handelsplatser. I 
sin motion efterfrågar motionären en förmånligare parkeringssituation genom att 
införa parkeringsskiva som främjar fler besökare som kan nyttja de parkeringsplatser 
som finns kvar i centrum.  
 
Motionären yrkar på följande:  

- Att Eskilstuna kommun som ett första steg inför tre timmars kostnadsfri 
parkering med parkeringsskiva under juni-augusti varje år på utvalda gator och 
parkeringsplatser i centrala Eskilstuna. 

- Att en utvärdering tillsätts efter att första perioden med parkeringsskiva 
genomförts för att se om kommunen kan inkludera fler platser och/eller utöka 
antal månader för gratis parkering med parkeringsskiva. 

 
Motionens förslag är att under tre sommarmånader införa parkeringsskiva för tre 
timmars avgiftsfri parkering och därefter utvärdera och utveckla förslaget. Detta 
försök har delvis redan genomförts under 2020 då det som en stödåtgärd under 
pandemin infördes tre timmars avgiftsfri parkering i centrum. Enligt 
stadsbyggnadsförvaltningens utvärdering ledde det till en försämrad tillgänglighet på 
parkeringsplatser med högre beläggning och längre parkeringstider på de 
avgiftsbefriade parkeringarna. Det kan alltså istället för viljan att gynna 
centrumverksamheterna innebära att parkering för snabba och korta ärenden 
missgynnas. 
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Parkeringssituationen i Eskilstuna centrum är att efterfrågan på avgiftsfri parkering 
utan tidsbegränsning är högre än tillgången på parkeringsplatser, varför fri parkering 
inte är den ideala modellen utifrån marknadsteori om utbud och efterfrågan. Här 
handlar det därtill om en önskan att erbjuda en särskild besöksgrupp de fria 
parkeringsplatserna, det vill säga de som ska nyttja centrums kommersiella 
verksamheter. Det ska gå snabbt att hitta en ledig parkeringsplats, helst nära ens 
besöksmål och snabbt att hantera rätten att parkera, om det därtill är utan kostnad för 
individen så är det än mer gynnsamt. Detta är en intressant uppgift att försöka lösa. 
Av de allmänt tillgängliga avgiftsbelagda platserna i centrum är 53% kommunalt ägda. 
Andelen platser i parkeringshus av det totala är 64%. Genomsnittlig beläggning 2019 i 
biljettområde C3 var 72% och maxbeläggningen 90% att jämföra med 2021 72% i 
medel och 87% max. 
 
Ett försök med parkeringsskiva för betydligt kortare besök än tre timmar är ännu inte 
prövat. Det som främst särskiljer besök för handel jämfört med till exempel arbete 
och boende är just tiden. Att testa det på vissa utvalda parkeringsplatser med särskilt 
bra läge för handelsbesök vore intressant. Det är helt i linje med det uppdrag 
stadsbyggnadsnämnden den 19 januari 2022 har gett stadsbyggnadsförvaltningen att 
möjliggöra ytterligare korttidsparkering samt avhämtningsparkering för snabba 
ärenden under pandemin, exempelvis avhämtning av mat från restauratörer, 
apoteksbesök med mera. Det kan innebära att nya platser skapas eller att befintliga 
parkeringsplatser regleras om till korttidsparkering. 
 
I avsikt att göra det enklare att hitta lediga parkeringsplatser pågår arbete med att ta 
fram en parkeringsapp för Eskilstuna centrum. Arbetet med parkeringsappen är en del 
av det parkeringsåtagande som kommunkoncernen har under 2022 och drivs av 
stadsbyggnadsförvaltningen. 
 
Värt att uppmärksamma är också att det är helt avgiftsfritt att parkera inom 
biljettområde C3 efter klockan 15 på lördag och hela söndagsdygnet. Tillgång på lediga 
parkeringsplatser finns också i regel då. Det är något för handel och restauranger att 
marknadsföra för sina besökare. 
 
Stadsbyggnadsnämnden föreslår i sitt yttrande att motionen ska avslås och 
kommunledningskontoret delar den bedömningen. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Jari Puustinen (M) och Arne Jonsson (C) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag. 
 
Stefan Krstic (L), Kim Fredriksson (SD), Erika Rydja Sandvik (L) och Mikael Nygren 
(SD) yrkar bifall till motionen. 
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Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) med fleras bifallsyrkande till kommunledningskontorets 
förslag. 

• Stefan Krstics (L) med fleras bifallsyrkande till motionen. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. Efter ställd proposition finner ordföranden att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:287 
 
§ 91 
Svar på motion - Låt P-skivan snurra i Eskilstuna 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen avslås. 

Ärendebeskrivning 
Bo Hellmark (KD) har kommit in med en motion till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 21 oktober 2021– Låt P-skivan snurra i Eskilstuna. 
Kommunfullmäktige beslutade att remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. Kommunstyrelsen har i sin beredning av motionen inhämtat yttrande från 
stadsbyggnadsnämnden 
 
Enligt motionären har coronaviruset haft en tydlig och kraftig påverkan på näringslivet 
i Eskilstuna som drabbats hårt av färre besökande kunder och ett stort intäktsbortfall. 
Företagarna i centrum genomgår och har under en längre period genomgått svåra 
tider, särskild småföretagarna samtidigt som ”centrumdöden” diskuteras i lokalmedia 
och bland invånarna. I sin motion vill Kristdemokraterna göra allt för att öka besöken 
och kunderna till centrum för att göra innerstaden mer levande och menar att 
avgiftsfri parkering är en del av lösningen för att näringslivet sedan kan välkomna sina 
kunder. Kristdemokraterna vill snarast se en avgiftsfri parkering under högst två 
timmar i följd i centrum med P-skiva och som ska gälla i biljettområde C3. 
 
Motionären yrkar på följande: 

1. Eskilstuna kommun inför två timmars avgiftsfri parkering i centrum, 
biljettområde C3. 

 
Det finns positiva aspekter av att införa avgiftsfri parkering med parkeringsskiva, men 
det betyder inte generellt att centrum och dess aktörer gynnas. Oavsett reglering kan 
parkering inte reserveras till en viss målgrupp (exempelvis kunder till handel och 
restauranger), utan vem som helst oavsett syfte har rätt att parkera, vilket innebär att 
effekten inte alltid blir som intentionen med regleringen var. Genom att införa 
avgiftsfri parkering med parkeringsskiva på de mest centrala gatorna med ett mindre 
antal parkeringsplatser med hög beläggning, innebär det att efterfrågan ökar ytterligare 
på de mest attraktiva platserna. Detta samtidigt som det är avgiftsbelagt att parkera i 
parkeringshus och övriga markparkeringar med privat ägande. Av de allmänt 
tillgängliga avgiftsbelagda platserna i centrum är 53% kommunalt ägda. Andelen 
platser i parkeringshus av det totala är 64%. Genomsnittlig beläggning 2019 i 
biljettområde C3 var 72% och maxbeläggningen 90% att jämföra med 2021 72% i 
medel och 87% max. 
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Motionens förslag är att införa parkeringsskiva för två timmars avgiftsfri 
parkering i biljettområde C3, det vill säga innerstaden. Detta försök har delvis 
redan genomförts under 2020, då det som en stödåtgärd under pandemin 
infördes tre timmars avgiftsfri parkering i centrum. Enligt 
stadsbyggnadsförvaltningens utvärdering ledde det dock till en försämrad 
tillgänglighet på parkeringsplatser med högre beläggning och längre 
parkeringstider på de avgiftsbefriade parkeringarna. Det kan alltså istället för 
viljan att gynna centrumverksamheterna innebära att parkering för snabba och 
korta ärenden missgynnas.  
 
Ett försök med parkeringsskiva för betydligt kortare besök än tre timmar är 
ännu inte prövat. Det som främst särskiljer besök för handel jämfört med till 
exempel arbete och boende är just tiden. Att testa det på vissa utvalda 
parkeringsplatser med särskilt bra läge för handelsbesök vore intressant. Det är 
helt i linje med det uppdrag stadsbyggnadsnämnden har gett 
stadsbyggnadsförvaltningen den 19 januari 2022. 
 
I avsikt att göra det enklare att hitta lediga parkeringsplatser pågår arbete med att ta 
fram en parkeringsapp för Eskilstuna centrum. Tanken är att förhoppningsvis alla 
aktörer med allmänt tillgängliga parkeringsplatser ska vara anslutna till appen och det 
ska vara lätt att se var den bäst belägna lediga parkeringsplatsen finns när jag behöver 
den. Arbetet med parkeringsappen är en del av det parkeringsåtagande som 
kommunkoncernen har under 2022 och drivs av stadsbyggnadsförvaltningen. 
 
Värt att uppmärksamma är också att det är helt avgiftsfritt att parkera inom 
biljettområde C3, det vill säga kommunens parkeringar i innerstaden, efter klockan 15 
på lördag och hela söndagsdygnet. Tillgång på lediga parkeringsplatser finns också i 
regel då. Det är något för handel och restauranger att marknadsföra för sina besökare. 
 
Stadsbyggnadsnämnden föreslår i sitt yttrande att motionen ska avslås och 
kommunledningskontoret delar den bedömningen. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Jari Puustinen (M) och Arne Jonsson (C) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag. 
 
Kim Fredriksson (SD) och Mikael Nygren (SD) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) med fleras bifallsyrkande till kommunledningskontorets 
förslag. 

• Kim Fredrikssons (SD) med fleras bifallsyrkande till motionen. 
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Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. Efter ställd proposition finner ordföranden att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:311 
 
§ 92 
Svar på motion - Utreda införande av flexibla 
nattstopp med buss 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen bifalles. 
2. Stadsbyggnadsnämnden får i uppdrag att utreda förutsättningar för flexibla 

nattstopp i Eskilstunas stadstrafik. 

Ärendebeskrivning 
Stefan Krstic (L) och Erika Rydja Sandvik (L) har kommit in med en motion till 
kommunfullmäktiges sammanträde den 21 oktober 2021 om att införa flexibla 
nattstopp med buss. Kommunfullmäktige beslutade att remittera motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsen har i sin beredning av motionen 
inhämtat yttrande från stadsbyggnadsnämnden 
 
Motionärerna yrkar att Eskilstuna kommun ensamt eller tillsammans med region 
Sörmland utreder ett införande av flexibla nattstopp med buss i enlighet med 
motionens intentioner. 
 
Flexibla nattstopp innebär att ensamresenärer kan begära att bli avsläppta mellan två 
hållplatser för att få kortare gångavstånd från bussen till hemmet eller till en annan 
målpunkt kvälls- och nattetid. Bussresenären överenskommer med bussföraren vid 
påstigning var det är lämpligt att stanna för avstigning. 
 
Sedan 2017 har flera regioner och kommuner genomfört försök eller infört nattstopp i 
busstrafiken för att öka den upplevda tryggheten. I Kalmar och Kronoberg infördes 
flexibla nattstopp 2010 respektive 2013.  
 
Utifrån genomförd utredning 2017, nya erfarenheter och kunskaper från andra delar 
av Sverige samt de positiva effekter som nattstopp kan leda till i form av ökad upplevd 
trygghet eller att resenärer som tidigare avstått att resa under kvällstid reser, ser 
stadsbyggnadsnämnden och kommunledningskontoret positivt på att utreda 
möjligheterna att genomföra försök med flexibla nattstopp i Eskilstuna. 
 
Stadsbyggnadsnämnden föreslår i sitt yttrande att motionen ska bifallas och 
kommunledningskontoret delar den bedömningen. 
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Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Jari Puustinen (M), Stefan Krstic (L), Arne Jonsson (C), 
Erika Rydja Sandvik (L) och Kim Fredriksson (SD) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:289 
 
§ 93 
Svar på motion - Rätta nationella prov centralt 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen förklaras besvarad med nämndernas yttranden. 

Ärendebeskrivning 
Stefan Krstic (L) och Erika Rydja Sandvik (L) har kommit in med en motion till 
kommunfullmäktiges sammanträde den 21 oktober 2021 om att rätta nationella prov 
centralt. Kommunfullmäktige beslutade att remittera motionen till kommunstyrelsen 
för beredning. Kommunstyrelsen har i sin beredning av motionen inhämtat yttrande 
från grundskolenämnden och gymnasienämnden. 
 
Motionärerna yrkar på följande: 

• Att kommunstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med berörda nämnder 
införa central rättning av nationella prov.  

• Att i samband med införande av centralt rättade nationella prov även erbjuda 
de fristående skolorna möjligheten att låta rätta sina nationella prov på samma 
sätt. 

Motionärerna anser bland annat att Eskilstuna kommun borde införa rättning av de 
nationella proven centralt redan innan Skolverket på regeringens uppdrag har utrett 
frågan då detta skulle minska lärares arbetsbelastning och främja en mer likvärdig 
bedömning.  

Grundskolenämndens yttrande 
Av grundskolenämndens yttrande framgår bland annat att nämnden ställer sig positiv 
till en strävan mot att underlätta lärares arbete och stärka likvärdigheten i bedömning 
och betygsättning men att detta bör ske med fokus på lärarnas bedömarkompetens, 
möjlighet att arbeta formativt med elevernas kunskapsutveckling samt kollegialt 
lärande. 
 
Av yttrandet framgår vidare att Skolverket arbetar på regeringens uppdrag med att 
utveckla digitaliserade nationella prov och bedömningsstöd i såväl grundskolan som 
gymnasiet. Målet är att möjliggöra att en så stor andel av proven som möjligt ska 
automaträttas. Skolverket ska även föreslå hur central rättning av nationella prov i 
ämnena svenska, svenska som andraspråk och engelska kan utformas.  
 
Enligt grundskolenämndens yttrande visar Skolverkets utredning att flera utmaningar 
behöver adresseras. En av dem är att hitta balans mellan behovet av ökad likvärdighet 
och behovet av att koppla bedömningar till de aktuella skolorna. De nationella proven 
används för både avstämning över hur långt eleven har kommit och formulering av 
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vad eleven ytterligare behöver utveckla i sin kunskapsutveckling. Dessutom är 
nationella prov ett uppdrag som ingår i lärarens tjänst. Bedömning och betygsättning 
är en av lärarens centrala arbetsuppgifter och läraren är suverän i detta arbete. En 
annan utmaning är att sambedömning, som ses som ett redskap för ökad likvärdighet, 
behöver utvecklas långsiktigt. 
 
Enligt grundskolenämndens yttrande utreds central rättning parallellt med 
digitalisering och automaträttning av nationella prov. Nämnden ställer sig därför 
frågande till att föregå arbetet som pågår på nationell nivå. 

Gymnasienämndens yttrande 
I sitt yttrande anför gymnasienämnden i stort sett samma argument som 
grundskolenämnden. Även gymnasienämnden ställer sig därför frågande till att föregå 
det nationella arbetet. 
 
Nämnden framhåller vidare att ”förslaget att införa central rättning av nationella prov 
behöver ses i ljuset av hur skolorna idag organiserar arbetet med bedömning och 
betygsättning”. Nämnden anser att frågan om central rättning ”är komplex och 
behöver fördjupas för att se vilka konsekvenser detta får för skolornas arbete med 
bedömning och betygsättning där nationella prov ingår som en del”. 

Kommunledningskontorets bedömning 
Mot bakgrund av nämndernas yttranden bedömer kommunledningskontoret att 
motionen bör förklaras besvarad. Det pågående nationella arbetet kring centralisering 
och digitalisering av rättning av nationella prov förväntas belysa flera aspekter av och 
perspektiv på frågan varför centralisering bör ske i takt med det. 
 
Det pågående nationella arbetet kring centralisering och digitalisering av rättning av 
nationella prov förväntas belysa flera aspekter av och perspektiv på frågan. Att utan 
denna kunskap centralisera rättning av nationella prov medför en risk för felaktiga 
beslut eller behov av ändringar i efterhand. Nationella prov har en avgörande 
betydelse för bedömning och betygssättning av elevers prestationer varför alla 
ändringar och reformeringar i systemet bör ske med stor noggrannhet och försiktighet 
samt med stöd av en gedigen kunskapsbas. På så sätt kan positiva konsekvenser 
uppnås för såväl en socialt hållbar utveckling där utbildningsfrågor är centrala och en 
effektiv organisation. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Stefan Krstic (L) och Erika Rydja Sandvik (L) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) bifallsyrkande till kommunledningskontorets förslag. 
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• Stefan Krstics (L) med fleras bifallsyrkande till motionen. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. Efter ställd proposition finner ordföranden att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:318 
 
§ 94 
Svar på motion - Utöka landsbygdsstödet till 
Eskilstunas skolor 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen förklaras besvarad med nämndens yttrande. 

Reservation 
Kim Fredriksson (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendebeskrivning 
Anton Berglund (SD) har kommit in med en motion till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 21 oktober 2021 om att utöka landsbygdsstödet till Eskilstuna 
skolor. Kommunfullmäktige beslutade att remittera motionen till kommunstyrelsen 
för beredning. Kommunstyrelsen har i sin beredning av motionen inhämtat yttrande 
från grundskolenämnden. 
 
Motionären yrkar på: 

1. Att man utreder hur ett utökat och mer generöst landsbygdsstöd skulle kunna 
införas. 

 
Motionären anser bland annat att nuvarande stödsystem inte ger bra förutsättningar 
för landsbygdsskolor och att landsbygdsskolor är, oavsett storlek, i behov av stöd. 

Grundskolenämndens yttrande 
Grundskolenämnden håller med om att stödet till små skolor på landsbygden är 
avgörande för att skolorna ska kunna finnas kvar och drivas med fullgod kvalitet. 
Enligt grundskolenämnden är frågan dock mer komplex än att endast inkludera ett 
generellt ekonomiskt utökat stöd. 
 
Enligt grundskolenämnden är varje landsbygdsskola unik i sin organisation och kan 
variera i storlek över tid beroende på aktuella elevtal och lokalernas utformning. Om 
en skola har små klasser, som dock är för stora för att kunna slås samman till 
åldersblandad undervisning, räcker inte summan av a-pris och landsbygdsstöd till 
tillräcklig grundbemanning. Grundskolans skolpeng samt landsbygdsstödet täcker 
således kostnaderna om klasserna är exempelvis så små att det går att slå samman flera 
årskurser. Den socioekonomiska ersättningen som utgår varierar över tid och mellan 
skolorna, vilket också påverkar skolornas ekonomi. 
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Avstånd till andra skolor har också betydelse vid utformning av effektiva 
kombinationstjänster där skolorna delar på vissa medarbetare och bygger upp 
gemensamma funktioner kring elevhälsa och administration. 
 
Alla landsbygdsskolor har inte konstanta ekonomiska problem. Eskilstuna kommun 
har flera exempel på landsbygdsskolor som under årens lopp gjort stora överskott. 
Samtidigt känns de organisatoriska svårigheterna som flera landsbygdsskolor hanterar 
igen på vissa mindre skolor belägna i Eskilstuna tätort. 
 
Enligt grundskolenämnden finns ovanstående argument redan i dokumentet 
”Förstudie utredning ny skolpeng för förskolan, grundskolan, gymnasiet och 
särskolan”, daterad 2021-09-02. 
 
På grund av frågans komplexitet anser grundskolenämnden att landsbygdsstödets 
storlek bör hanteras genom att hela resursfördelningsmodellen ses över. 
Grundskolenämnden föreslår till kommunfullmäktige att förklara motionen besvarad 
med nämndens yttrande. 

Kommunledningskontorets bedömning 
Kommunledningskontoret delar grundskolenämndens bedömning och anser att 
motionen bör förklaras besvarad med nämndens yttrande. En översyn av 
resursfördelningsmodellen som påbörjas under 2022 förväntas inkludera fördelningen 
till landsbygdsskolor. 
 
Ändringar i resursfördelningsmodellen som berör delar av verksamheten bör i enlighet 
med barn- och utbildningsförvaltningens yttrande, hanteras genom att hela 
resursfördelningsmodellen ses över. Sådan hantering säkerställer en mer rättvis 
fördelning av resurser samt minskar risken för efterhandsjusteringar. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Jari Puustinen (M) och Arne Jonsson (C) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag. 
 
Kim Fredriksson (SD) och Charlott Elf (SD) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) med fleras bifallsyrkande till kommunledningskontorets 
förslag. 

• Kim Fredrikssons (SD) med fleras bifallsyrkande till motionen. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. Efter ställd proposition finner ordföranden att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla kommunledningskontorets förslag. 
_____  



 

Kommunstyrelsen Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum   
2022-04-19 

Sida 
 
58(72) 

 
 

    
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 

KSKF/2022:116 
 
§ 95 
Nämndinitiativ - Ge fristad åt oberoende journalister 
i Ukraina och Ryssland och avsluta eventuella 
ekonomiska band med Ryssland 
 
Beslut 

1. Nämndinitiativet remitteras till kommunledningskontoret för beredning. 

Ärendebeskrivning 
Stefan Krstic (L) har till kommunstyrelsens sammanträde den 19 april 2022 kommit in 
med ett nämndinitiativ om att ge fristad åt oberoende journalister i Ukraina och 
Ryssland och avsluta eventuella ekonomiska band med Ryssland. 
 
Stefan Krstic (L) yrkar i sitt nämndinitiativ:  
 

- Att Eskilstuna kommun omgående ger skydd till oberoende journalister, 
kulturpersoner och författare från Ryssland och Ukraina. 

- Att Eskilstuna kommun ser över vilka ekonomiska band som finns till 
Ryssland och hur de kan avslutas. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Marie Svensson (S) yrkar att nämndinitiativet remitteras till 
kommunledningskontoret för beredning. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunledningskontoret 
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KSKF/2021:314 
 
§ 96 
Anmälan av bolagens svar på kommunrevisionens 
granskning av tjänsteköp mellan de kommunala 
bolagen 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunrevisionens granskning av tjänsteköp mellan de kommunala bolagen 
samt bolagens svar anmäls och läggs till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Kommunrevisionen har granskat tjänsteköpen mellan de kommunala bolagen och 
kommit fram till ett antal rekommendationer för att tydliggöra tjänsteköpen och dess 
omfattning. Möjligheten till tjänsteköp mellan bolag grundar sig i ett undantag i 
upphandlingslagstiftningen. Undantaget kallas in-house-undantaget eller Teckal-
undantaget som kom till med anledning av en dom i EU-domstolen 1999. En 
tilldelning utan föregående upphandling måste dock göras på ett korrekt sätt. 
Undantag gäller när den upphandlande myndigheten kontrollerar parten som den 
ingår avtal med (kontrollkriteriet) och om den avtalsparten bedriver mer än 80 procent 
av sin verksamhet för den upphandlande myndigheten (verksamhetskriteriet). 
 
Revisonens kartläggning visar att det görs tjänsteköp mellan bolagen men att det 
saknas en sammanställning av vilka tjänsteköpen är och vägledning för beslut om 
tjänsteköp. Revisionen rekommenderar därför följande åtgärder: 
 

- Eskilstuna Kommunföretag tar fram en lathund/checklista att förhålla sig till 
när frågan om tjänsteköp mellan bolag dyker upp. 

- Eskilstuna Kommunföretag, inom ramen för sitt samordningsansvar, samlar 
tjänsteköpen som sker mellan bolag i en förteckning. 

- Eskilstuna Energi och Miljö AB och Eskilstuna Strängnäs Energi och Miljö 
AB reviderar bolagsordningarna så att även IT-tjänster finns med som en 
verksamhet som bolaget ska bedriva. 

- Det säkerställs att bolagen tecknar avtal avseende IT-tjänster med Eskilstuna 
Energi och Miljö AB som avtalspart. 

- Samtliga bolag formaliserar arbetet så att juridisk expertis involveras i ett tidigt 
skede när det kommer till avvägning om aktuell tjänst faller inom 
undantagsreglerna för upphandling eller inte. 

 
Eskilstuna kommunföretag AB har svarat på granskningen och beslutat att ställa sig 
bakom rekommendationerna med undantag för den punkt som handlar om att avtal 
om IT-tjänster ska tecknas med Eskilstuna Energi och Miljö AB i stället för som idag 
ESEM AB. Eskilstuna Kommunföretag AB instämmer i denna fråga med ESEM AB 
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som gjort en juridisk analys som kommit fram till att det inte blir någon reell skillnad 
om avtalet tecknas med Eskilstuna Energi och Miljö AB eftersom det ändå, på grund 
av organisationens uppbyggnad, blir ESEM AB som levererar tjänsten. 

Kommunledningskontorets bedömning 
Kommunledningskontoret delar Kommunföretag ABs slutsatser och rekommenderar 
att de kommunala bolagen följer kommunrevisionens rekommendationer med 
undantag för punkten om avtalspart för IT-tjänster. Det är positivt att ESEM AB gjort 
en juridisk analys och kommunledningskontoret kommer att fortsätta bevaka frågan. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:356 
 
§ 97 
Anmälan av miljö- och räddningstjänstnämndens 
svar på kommunrevisionens granskning av 
nämndens styrning och uppföljning av livsmedels-, 
miljö- och hälsoskyddstillsynen 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunrevisionens rapport avseende miljö- och räddningstjänstnämnden, 
granskning av nämndens styrning och uppföljning av livsmedels-, miljö- och 
hälsoskyddstillsynen, och miljö- och räddningstjänstnämndens svar anmäls och 
läggs till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Kommunrevisionen har granskat miljö- och räddningstjänstnämndens styrning och 
uppföljning av livsmedels-, miljö- och hälsoskyddstillsynen. Granskningen 
genomfördes under hösten 2021 och rapporten har därefter remitterats till nämnden. 
 
Granskningsrapporten visar att miljökontoret har en väl fungerande planerings- och 
uppföljningsprocess. Revisionen redovisar tre förbättringsområden. Av nämndens 
svar framgår att insatser redan initierats inom dessa. 
 
Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillföra i ärendet. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:355 
 
§ 98 
Anmälan av vård- och omsorgsnämndens svar på 
kommunrevisionens granskning av kontinuitet inom 
hemtjänsten 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunrevisionens granskningsrapport om kontinuitet inom hemtjänsten 
samt vård- och omsorgsnämndens svar anmäls och läggs till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Kommunrevisionen har genomfört en granskning av kontinuitet inom hemtjänsten 
daterad 2021-10-11. Syftet med granskningen var att bedöma om vård- och 
omsorgsnämndens styrning och uppföljning av hemtjänsten säkerställer att det finns 
kontinuitet i utförandet av beviljade insatser. Revisionen lämnar rekommendationer till 
vård- och omsorgsnämnden. 
 
Rekommendationerna är att 

• ta fram korrekta uppgifter om personalkontinuiteten i hemtjänstverksamheten 
• utvärdera inrättandet av serviceenheten utifrån kontinuitetsperspektivet 
• följ upp effekterna av de åtgärder som vidtas för att förbättra kontinuiteten 
• anta mål för kunder/brukare inom ordinärt boende avseende kontinuitet. 

 
Vård- och omsorgsnämnden konstaterar i sitt yttrande den 1 februari 2022 § 13 att det 
finns behov av utvecklingsarbeten vad gäller kontinuitet inom hemtjänsten. 
 
Vård- och omsorgsnämnden beskriver att visst utvecklingsarbete i form av utvecklat 
datorstöd för personalplanering pågår. Enheterna delas upp i mindre grupper och 
riktade satsningar görs för att förbättra den sociala dokumentationen och användandet 
av genomförandeplaner. 
 
Revisionen fokuserar i sin granskning mycket på inrättandet av serviceenheten som 
gjordes 2019 och att uppgifterna för enhetens besök inte räknas med. Vård- och 
omsorgsnämnden anger att anledningen till att serviceenhetens besök inte räknats med 
är att det är svårt att få fram uppgifter ur verksamhetssystemet. Framgent, för att få ett 
mer rättvisande resultat, förväntar sig vård- och omsorgsnämnden att det möjliggörs i 
systemet att inhämta korrekta uppgifter. Fram till dess räknas serviceenhetens besök 
manuellt och adderas till siffran ur systemet. 
 
Tidigare fanns ett tydligt mål om hur många personal en hemtjänsttagare maximalt 
skulle möta under en 14-dagarsperiod. För 2018 var målet 15, vilket också är 
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medelvärdet för resultatet i landets kommuner år 2020. Vård- och omsorgsnämnden 
anser att de därmed bör anta mål om att hemtjänsten i Eskilstuna har bättre resultat 
eller lika med genomsnittet för landets kommuner när det gäller kontinuitet. 
 
Vård- och omsorgsnämnden uppger att ett utvecklingsarbete vad gäller 
planeringssystemet inletts. Där kan planeringen göras för flera veckor i taget, i stället 
för som tidigare dag för dag. Man har även ökat antalet tillsvidareanställd personal, i 
stället för timanställda, vilket bör ha effekten att hemtjänsttagaren möter färre antal 
obekanta personal. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen har också fastställt en rutin för kontaktpersonal inom 
hemtjänstverksamhet. I den framgår att det är viktigt att kontaktpersonen träffar 
hemtjänsttagaren regelbundet och ska därför också planeras in så mycket som möjligt 
hos den de är kontaktperson för. Kontroll för den rutinen finns med i 
internkontrollplanen för 2022. 
 
Satsningen på kvalitetssamordnare och kvalitetsombud för att komma till rätta med 
den sociala dokumentationen, inte minst arbetet med genomförandeplaner, kommer 
med stor sannolikhet att påverka den så kallade omsorgskontinuiteten, det vill säga att 
personalen som besöker hemtjänsttagaren, vet vad som ska göras och hur. Och att 
hemtjänsttagaren därmed känner sig mer delaktig. 
 
Vård- och omsorgsnämnden anser att man i sitt yttrande tar revisionens kritik på stort 
allvar och att nämnden med de beskrivna utvecklingsarbetena möter upp revisionens 
rekommendationer. 
 
Kommunstyrelsen delar revisionens uppfattning om att rekommendationerna som 
föreslås ytterligare säkerställer kontinuiteten för kvinnor och män med insatser inom 
hemtjänsten och anser att vård- och omsorgsnämnden i sitt yttrande svarar upp mot 
rekommendationerna. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:337 
 
§ 99 
Anmälan av kommunstyrelsens och Eskilstuna 
Kommunföretag ABs svar på kommunrevisionens 
granskning av kommunens arbete för en trygg 
kommun 
 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunrevisionens granskningsrapport av Eskilstuna kommuns arbete för 
en trygg kommun samt kommunstyrelsens och Eskilstuna Kommunföretag 
AB:s svar på granskningsrapporten, anmäls och läggs till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
KPMG har på uppdrag av Eskilstuna kommuns revisorer granskat Eskilstuna 
kommuns arbete med trygghetsfrågor med syfte att bedöma om kommunens styrning, 
organisation och uppföljning kring trygghetsrelaterade frågor är ändamålsenlig och 
främjar god ekonomisk hushållning. Kommunrevisionens granskning skickades till 
Kommunstyrelsen och Eskilstuna Kommunföretag AB för yttranden. 
Kommunstyrelsen yttrade sig över granskningen den 15 februari 2022 § 40 och 
Eskilstuna Kommunföretag AB yttrade sig den 25 februari 2022 § 5. Yttranden från 
kommunstyrelsen och Eskilstuna Kommunföretag AB har sammanställts för anmälan 
till Kommunfullmäktige.  
 
Revisorerna bedömer att arbetet med trygghet är viktigt för både medborgare och 
kommunens attraktionskraft. Granskningen syftar till att bedöma om kommunens 
styrning, organisation och uppföljning kring trygghetsrelaterade frågor är 
ändamålsenlig och främjar god ekonomisk hushållning. 
 
Granskningen har besvarat följande revisionsfrågor:  

- Är arbetet organiserat på ett tydligt sätt vad gäller ansvar och roller? 
- Finns en helhetssyn och ett samarbete internt för att uppnå målen? 
- Är de resurser som tilldelats arbetet tillräckliga för att uppnå målen? 
- Finns en tillräcklig samverkan med externa parter för att uppnå målen? 
- Är den politiska styrningen och uppföljningen tillräcklig för att uppnå målen? 

 
Granskningen omfattar de insatser som genomförs inom kommunkoncernen och 
revisorerna har kunnat svara ja på samtliga revisionsfrågor.  
 
Vidare gör revisorerna den sammantagna bedömningen, utifrån både interna regelverk 
och i jämförelser med andra kommuner, att trygghetsarbetet i Eskilstuna 
kommunkoncern bedrivs på ett effektivt och ändamålsenligt sätt. I förhållande till 
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andra kommuner revisorerna har tittat på förefaller utifrån revisionsfrågorna, 
Eskilstunas arbete ligga mycket långt fram i landet. 

 
De rekommendationer som lämnas utifrån genomförd granskning är följande: 

- Arbeta för att involvera flera nivåer mer aktivt i samverkan och då framför allt  
baspersonal. 

- Vidareutveckla metoderna för återrapportering av det operativa arbetet ute i  
förvaltningar/bolag. Detta ger än större möjligheter att analysera eventuella  
effekter och därmed underlätta prioritering av insatser. 

Eskilstuna Kommunföretag AB:s yttrande 
Eskilstuna Kommunföretag AB, Eskilstuna Energi och Miljö AB, Destination 
Eskilstuna AB samt Logistik och Etablering AB är positiva till rapporten och har inga 
invändningar. Eskilstuna Kommunfastigheter AB har trygghetsfrågor som en naturlig 
del i bolagets arbetssätt och lyfter att trygghetsarbetet inom koncernen sker på ett 
samordnat, effektivt och gemensamt sätt. Kommunfastigheter vill dock förtydliga 
bolagens roll i organisation för trygghet- och strategiskt stadsdelsarbete på styrgrupp, 
ledningsgrupp samt i det operativa arbetet. 

Kommunledningskontorets bedömning 
Kommunrevisionens granskning utgick i huvudsak från den organisation som arbetar 
med att styra och samordna trygghetsarbetet. Denna bedömdes som ändamålsenlig. 
Fortsatt utveckling av trygghetsarbetet bör därför enligt kommunledningskontoret, 
och i enlighet med revisionens rekommendationer, inrikta sig på att bredda arbetet 
och involvera flera nivåer i samverkan utöver de delar av organisationen som arbetar 
tillsammans idag inom ramen för trygghet- och strategiskt stadsdelsarbete. 
 
Det har påbörjats ett arbete via koncernledningsgruppen som syftar till att tydliggöra 
målbilden, öka förankring och förståelse till fler delar av koncernen samt att stärka 
förutsättningarna för uppföljning och gemensam analys som grundar sig i respektive 
förvaltnings och bolags bidrag till trygghetsarbetet. Syftet är fortsatt utveckling av 
arbetet för att uppnå mesta möjliga effekt av kommunkoncernens samlade insatser i 
form av ökad trygghet för de som lever och verkar i Eskilstuna kommun. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:37, KSKF/2022:98, KSKF/2022:59, 
KSKF/2022:50, KSKF/2022:112, KSKF/2022:111, 

KSKF/2021:412, KSKF/2021:414, KSKF/2021:415, 
KSKF/2021:416, KSKF/2021:417, KSKF/2021:418, 
KSKF/2021:419, KSKF/2022:113, KSKF/2022:22, 
KSKF/2021:379, KSKF/2021:413, KSKF/2022:1, 

KSKF/2022:132 
 
§ 100 
Anmälan av delegationsbeslut 2022-04-19 
 
Beslut 

1. Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 
KSKF/2022:98 
Ordförandebeslut i brådskande ärende 2022-03-15 - Samrådssynpunkter inför Volvo 
CE:s tillståndsansökan enligt miljöbalken, taget av kommunstyrelsens ordförande.  
 
KSKF/2022:59 
Beslut om attest- och beställningsrätt inom kommunstyrelsen, enligt underlag daterat 
2022-02-09, taget av kommundirektör. 
 
KSKF/2022:50 
Delegationsrapport av nyanställningar kommunledningskontoret för perioden 
2022-01-01 – 2022-03-28, enligt underlag daterat 2022-03-29. 
 
KSKF/2022:112 
Delegationsrapport av sammanställning upplåning januari-mars 2022 enligt underlag, 
daterat 2022-03-31, beslut tagna av finanschef. 
 
KSKF/2022:111 
Delegationsrapport av sammanställning utlåning januari-mars 2022 enligt underlag, 
daterat 2022-03-31, beslut tagna av finanschef. 
 
KSKF/2021:412 
Delegationsbeslut om samverkansöverenskommelse mellan Eskilstuna kommun och 
Folk och Kultur 2021-2022, enligt underlag daterat 2022-03-21, taget av 
kommunikationsdirektör. 
 
KSKF/2021:414 
Delegationsbeslut om samverkansöverenskommelse mellan Eskilstuna kommun och 
Eskilstuna Gymnastikförening 2021-2022, enligt underlag daterat 2022-03-21, taget av 
kommunikationsdirektör. 
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KSKF/2021:415 
Delegationsbeslut om samverkansöverenskommelse mellan Eskilstuna kommun och 
AFC Eskilstuna 2021-2022, enligt underlag daterat 2022-03-21, taget av 
kommunikationsdirektör. 
 
KSKF/2021:416 
Delegationsbeslut om samverkansöverenskommelse mellan Eskilstuna kommun och 
Eskilstuna Friidrott 2021-2022, enligt underlag daterat 2022-03-21, taget av 
kommunikationsdirektör. 
 
KSKF/2021:417 
Delegationsbeslut om samverkansöverenskommelse mellan Eskilstuna kommun och 
Eskilstuna Guif 2021-2022, enligt underlag daterat 2022-03-21, taget av 
kommunikationsdirektör. 
 
KSKF/2021:418 
Delegationsbeslut om samverkansöverenskommelse mellan Eskilstuna kommun och 
Eskilstuna Smederna 2021-2022, enligt underlag daterat 2022-03-21, taget av 
kommunikationsdirektör. 
 
KSKF/2021:419 
Delegationsbeslut om samverkansöverenskommelse mellan Eskilstuna kommun och 
Moderna operan 2021-2022, enligt underlag daterat 2022-03-21, taget av 
kommunikationsdirektör. 
 
KSKF/2022:113 
Delegationsbeslut om borgen enligt underlag signerat 2022-03-22, tagna av finanschef. 
 
KSKF/2022:22 
Delegationsrapport - ändring av tomträttsavgälder från och med 2023-04-01 enligt 
underlag daterat 2022-04-06, beslut tagna av fastighets- och exploateringschef 
 
KSKF/2021:379 
Ordförandebeslut i brådskande ärende - Anställningsavtal i Eskilstuna kommun - 
placering, enligt underlag daterat 2022-03-28, taget av kommunstyrelsens 
personalutskotts ordförande.  
 
KSKF/2021:413 
Delegationsbeslut om samverkansöverenskommelse mellan Eskilstuna kommun och 
Eskilstuna United 2021-2022, enligt underlag daterat 2022-03-21, taget av 
kommunikationsdirektör. 
 
KSKF/2022:1 
Ordförandebeslut i brådskande ärende 2022-04-07 - Val till kommunala uppdrag - 
UNESCO LUCS, taget av kommunstyrelsens ordförande. 
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KSKF/2022:132 
Ordförandebeslut i brådskande ärenden 2022-04-12 – Svar på remiss gällande ansökan 
om sjötrafikföreskrift Småholmarna, Eskilstuna kommun, taget av kommunstyrelsens 
ordförande. 
_____ 
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KSKF/2022:38, KSKF/2021:331, KSKF/2022:39, 
KSKF/2022:134, KSKF/2022:104 

 
§ 101 
Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 2022-04-
19 
 
Beslut 

1. Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 
KSKF/2021:331 
Protokoll styrelsemöte Energikontoret i Mälardalen 2022 03 16 
 
KSKF/2022:39 
Minnesanteckningar Eskilstuna lokala brottsförebyggande råd 2022-03-30 
_____ 
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KSKF/2022:135 
 
§ 102 
Stöd till Lviv 
 
Beslut 

1. Kommunstyrelsen bistår Lviv med förnödenheter och ger kommundirektör i 
uppdrag att i samverkan med lokala aktörer vidta nödvändiga åtgärder för 
genomförandet. Beslutet finansieras inom befintlig ram. 

Ärendebeskrivning 
Den 14 mars 2022 skickade kommunstyrelsen ett brev till den ukrainska staden och 
vänorten Lviv. I brevet uttryckte Eskilstuna kommun sitt fulla stöd och solidaritet till 
befolkningen i Lviv. Den 21 mars 2022 besvarades kommunstyrelsens brev av 
borgmästaren i Lviv; Andriy Sadovyy. I brevet framförde borgmästaren att staden 
Lviv var i stort behov av stöd i form av materiel från Eskilstuna kommun. Till brevet 
hade Lvivs borgmästare bifogat en lista på förnödenheter som man önskade få 
översänt, såsom ficklampor, första-förband och läkemedel. I behovslistan fanns även 
en förfrågan om kommunens möjlighet att förmedla kontakter inom området 
arkitektur och byggsektor.  
 
Eskilstuna kommuns centrala krisledningsstab (som har i uppdrag att säkerställa att 
kommunen fullgör sitt uppdrag utifrån lagstiftning och att nödvändiga åtgärder vidtas 
för att snabbt stärka kommunens förutsättningar under höjd beredskap) har analyserat 
Lvivs begäran och behovslistan och gjort bedömningen att Eskilstuna kommun kan 
bistå Lviv med stöd av kapitel 5 i Lag (2009:47) om vissa kommunala befogenheter. I 
aktuell lag framgår att kommuner får lämna bistånd i form av utrustning, rådgivning, 
utbildning eller på annat sätt till ett land som får svenskt statligt bistånd. Bistånd i 
form av ekonomiskt stöd får lämnas endast för att genomföra utbildning och 
rådgivning. Möjligheten att lämna bistånd i form av utrustning ger även rätt för 
kommunen att i skälig omfattning använda medel för att transportera och ställa i 
ordning utrustningen så att den kan tas i bruk (5 kap. 6 §).  
 
Genom den centrala krisledningsstaben förs en dialog med företrädare för 
Pingstkyrkan i Eskilstuna om kyrkans möjlighet att stödja kommunens hjälpsändning. 
Pingstkyrkan har en lång historia av samarbeten med Lviv och har tidigare genomfört 
hjälpsändningar dit. Pingstkyrkan ställer sig mycket positiv till ett sådant initiativ från 
kommunens sida och har meddelat att de gärna är med och bidrar. Vidare förs dialog 
med delar av det lokala näringslivet i Eskilstuna som kan inneha efterfrågad materiel. 
Aktörerna meddelar att dem ställer sig positiva till att donera utrustning. 
 
Centrala krisledningsstabens bedömning är att kommunen innehar och kan avropa 
delar av efterfrågad materiel. Biståndet kommer utgöras av artiklar som kommunen 
kan avvara och ersätta och som är möjliga att transportera till Ukraina. Arbetet med att 
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samordna, iordningsställa och transportera hjälpsändningen kan ombesörjas av 
befintliga resurser i verksamheten. Eskilstuna kommuns samlade kostnad för 
hjälpsändningen beräknas uppgå till 100 000 kr. Transportkostnader tillkommer. 
Möjligheten att förmedla kontakter till arkitekt- och konstruktionsbyråer undersöks av 
miljö- och samhällsbyggnad på kommunledningskontoret. 
 
Mot denna bakgrund föreslår centrala krisledningsstaben att kommunstyrelsen 
tillmötesgår Lvivs hemställan och tillsänder Lviv sådan utrustning som finns upptagen 
på listan och som verksamheterna kan avvara, samt ger kommundirektör i uppdrag att 
samverka med de delar av det lokala näringslivet och frivilligorganisationer som kan 
knytas till hjälpsändningen till Lviv, samt vidta nödvändiga åtgärder för att verkställa 
att biståndet når Lviv. I verkställandet ingår bland annat att utreda behovet av att 
anmäla biståndet till Styrelsen för internationellt utvecklingssamarbete (Sida) och 
upprätta nödvändiga kontakter med Lviv för att uppdatera behovsbild och inhämta 
underlag för att säkerställa säkerheten för transporten. 
 
Kommunens kostnader för att eftersöka utrustning som verksamheterna kan avvara 
hjälpsändningen till Lviv medför inte några kostnader. Logistik och transportmedel 
finns i kommunens ordinarie verksamhet vilket innebär att administrationen av 
hjälpsändningen kan ske inom ordinarie verksamhet. Kostnader som beräknas 
uppkomma till följda av biståndet är sådant som hör till själva transporten tur och 
retur Lviv och finansieras inom kommunledningskontorets ram. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Robin Tannarp (M), Erika Rydja Sandvik (L), Kim Fredriksson 
(SD), Arne Jonsson (C), Stefan Krstic (L), Peter Laufer (SD) och Jari Puustinen (M) 
yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Kommundirektör 
Stabschef  
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§ 103 
Nämndinitiativ - Inkludera polisen som 
remissinstans 
 
Beslut 

1. Nämndinitiativet anses besvarat. 

Ärendebeskrivning 
Kim Fredriksson (SD) har till dagens sammanträde kommit in med ett nämndinitiativ 
om att kommunstyrelsen inkluderar Polisen som remissinstans och att 
kommunstyrelsens via sin uppsiktsplikt gentemot stadsbyggnadsnämnden säkerställer 
att Polisen inkluderas hos stadsbyggnadsnämndens berörda ärenden som 
remissinstans. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar att nämndinitiativet ska anses besvarat i och med det uppdrag 
som kommunstyrelsens arbetsutskott gav kommunledningskontoret vid sitt 
sammanträde den 6 april 2022, det vill säga att i större utsträckning remittera ärenden 
till Polisen. 
 
Jari Puustinen (M), Arne Jonsson (C) och Stefan Krstic (L) yrkar bifall till Jimmy 
Janssons (S) yrkande. 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar bifall till nämndinitiativet. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) med fleras yrkande att nämndinitiativet ska anses besvarat. 
• Kim Fredrikssons (SD) bifallsyrkande till nämndinitiativet. 

 
Ordföranden föreslår att de två förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen 
godkänner propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar att anse 
nämndinitiativet besvarat. 
_____ 
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